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Drumul înfloririi continue 
a patriei noastre

Vom traduce cu cinste 
in viață sarcinile 
trasate de partid

PRO!ECTUL DE DIRECTIVE—MĂREȚ PROGRAM 

AL CONSTRUCȚIEI SOCIALISTE

Citind Proiectul de Directive ale 
Congresului al III-Iea al P.M.R. pen
tru planul de dezvoltare a economiei 
naționale pe anul 1960—1965 și 
pentru programul economic de per
spectivă nu poți să nu te entuzias
mezi, să nu simți nevoia de a-ți arăta 
dragostea față de Partidul Muncito
resc Romîn, față de regimul nostru 
democrat-popular. Tot ce s-a realizat 
pînă acum in folosul poporului nos
tru, tot ce se va realiza în viitor se 
datorește Partidului Muncitoresc Ro
mîn și Comitetului său Central care 
a condus șl conduce cu mînă sigură 
întregul popor muncitor spre bună
stare și lumină; se datorește muncii 
pline de avlnt a poporului care s-a 
străduit șl se va strădui să obțin! 
victorii după victorii, știind că tot 
ceea ce face este in Interesul său 
propriu.

Cifrele grăitoare, atît tn ceea ce 
privește realizările obținute, cît ș) 
cele ce vor urma tn viitor, demon
strează că țara noastră devine an de 
an mai Înfloritoare, că nivelul de trai 
al celor ce muncesc crește mereu.

Planurile anuale de dezvoltare a e- 
conomlel naționale tn perioada 1956- 
1959 au fost îndeplinite șl depășite 
an de an. Pe primul trimestru al a- 
nulul acesta, planul producției glo
bale Industriale a fost depășit cu 4 la 
sută.

In anul 1960, producția globală In
dustrială va fi mal mare cu 65 la 
sută dectt în 1955. In felul acesta, 
sarcina trasată de Congresul al 11-lea 
cu privire la creșterea producției in
dustriale cu 60—165 la sută va fi rea
lizată cu succes.

In acest an, volumul oroducției in
dustriale va fi de 5 ori mal mare 
decît în 1938.

Realizări importante au fost obți
nute In toate sectoarele industriei și 
în toate ramurile economiei naționale.

Transformări de Însemnătate Isto
rică au avut loc în agricultură. Sar
cina trasată de Congresul al II-lea 
al Partidului ca In 1960 sectorul so
cialist din agricultură să fie prepon
derent ca suprafață și ca producție 
marfă a fost realizată încă de la sfîr
șitul anului 1959. La data de 1 mar
tie 1960 sectorul socialist din agri
cultură — gospodării de stat, gospo
dării colective și întovărășiri agrico
le — cuprindea, în tota’, 77 la sută 
din suprafața arabilă a țării ; peste 
76 la sută din totalul familiilor țără
nești erau cuprinse In sectorul socia
list al agriculturii. La sfîrșitul anului 
1960, agricultura noastră va dispune 
de 62.650 tractoare convenționale, 
față de 30.500 cîte erau tn 1955.

Dezvoltarea Industriei și agricul
turii, a tuturor ramur lor economice 
din țara noastră, a dus la rid carea 
considerabilă a nivelului de trai al 
celor ce muncesc la orașe și sate. In 
anii care au trecut de la cel de al 
II-lea Congres al Partidului șl pînă 
azi, salariul real al oamenilor muncii 
a crescut Încă din 1959 cu 33 la

sută față de anul 1955. Sarcina pusă 
în această direcție de Congresul al 
II-lea al partidului a fost astfel înde
plinită și depășită.

Ca urmare a transformării socialis
te a agriculturii și a dezvoltării 
schimbului dintre oraș și sat, s-a îm
bunătățit mult traiul țărănimii mun
citoare. Veniturile țăranilor munci
tori, provenite din valorificarea pro
duselor agricole către stat prin con
tractări și achiziții la prețuri remu
neratorii, au crescut în 1959 cu 30 
la sută față de 1955. La acestea tre
buie să se mal adauge veniturile bă
nești obținute din vînzarea produse
lor agricole la piața neorganizată, 
precum și cantitățile de produse con
sumate în gospodăriile țărănești. In 
anii 1955—1959 s-au construit la 
sate circa 330.000 locuințe.

Cheltuielile social-culturale ale 
statului crecc de la 6,8 miliarde lei 
In 1955, la 13,4 miliarde lei în 1960, 
din care pentru învățămînt șl cul
tură peste 4 miliarde lei.

Succesele obținute pînă acum tre
buie continuate pentru a face ca, an 
de an, viața poporului nostru să f e 
tot mai îmbelșugată, tot mai fericită. 
Partidul cheamă la luptă întregul po
por muncitor pentru a fi ațin e noi 
șl noi țeluri pe drumul Înfloririi con
tinue a patriei noastre, pe drumul ri
dicării nivelului de trai al poporului. 
Proiectul de Directive arată eă SAR
CINA FUNDAMENTALA A PLA
NULUI ECONOMIC PE ANII 
1960—1965 ESTE DEZVOLTAREA 
BAZEI TEHNICO-MATERTALE A 
SOCIALISMULUI, CREȘTEREA 
RAPIDA A FORȚELOR DE PRO
DUCȚIE TN VEDEREA DESAVIR- 
ȘIRII CONSTRUCȚIEI SOCIALIS- 
TE TN REPUBLICA POPULARA 
ROMTNA. PRIN ÎNCHEIEREA CO
LECTIVIZĂRII AGRICULTURII, 
RELAȚIILE DE PRODUCȚIE SO
CIALISTE VOR CUPRINDE ÎN
TREAGA ECONOMIE NAȚIONA
LA CARE VA CAPATA ASTFEL 
UN CARACTER UNITAR.

Cifrele planului economic pe anii 
1960-1965 conrii'u’e oglinda vie a 
unui viitor din ce in ce mal fericit 
al poporului nostru. Vor fl concen
trate șl pe viitor principalele efor
turi în vederea industrializării soc a. 
llste a țării, aslgurîndu-se dezvol
tarea cu prioritate a industriei grele, 
cu p’.votul e’, industria constructoa
re de mașini. Prin aceasta se va a- 
sigura creșterea continuă a tuturor 
ramurilor economiei naționale. Vor 
fi lărgite și con olidate relațiile de 
producție spc'alistă la sate ; în a. 
ce^stă perioadă va fi încheiat proce
sul de transformare socialistă a a- 
grlculturil.

In 1965, producția industrială 
globală va fi de circa 2,1 ori mal 
mare decît in 1959, producția In
dustriei mijloacelor de producție va 
crește de 2.2 ori, Iar cea a bunuri
lor de consum de circa 2 ori.

Pe baza condițiilor create de trans
formarea socialistă a agriculturii,

a înzestrării agriculturii cu mijloace 
mecanizate, a chimizării etc., pro
ductivitatea muncii in agricultură 
va crește considerabil. Așa cum 
subliniază proiectul de Directive, 
producția globală agricolă va tre
bui să crească pînă în 1965 cu 
70-80 la sută față de 1959, iar pro
ducția totală de cereale și legumi- 
noa e boabe să ajungă în 1965, în 
cnd.ții climatice normale, la 14-16 
milioane tone. Numărul animalelor 
— în special vaci, porci șl oi — vă 
crește toarte muit; se va dezvolta 
cultura plantelor tehnice, a cartofu
lui și a altor legume.

In vederea atingerii acestui țel 
măreț, se va da o și mal mare aten
ție dezvoltării go podăriilor agr cole 
colective, întăririi lor economico oi. 
ganizatorlce. Un rol deosebit de im
portant în realizarea sarcinii de 
creștere a producției agricole revine 
gospodăriilor agricole de stat, ca 
mari producătoare de cereale și pro
duse an,male, ca exemplu de gos
podărire socialistă, ca factor de sea. 
mă în răspindirea celor mal avan- 
saie metode agro zootehnice.

Statul a acordat și acordă un 
sprijin puternic dezvoltării agricul
turii. Aceasta constituie o dovadă a 
Importanței pe care o are această 
rjrnură a economiei noastre națio
nale, în lupta pentru înflorirea con. 
tinuă a patriei, și pentru ridicarea 
nivelului de trai al celor ce mun
cesc. La sfîrșitul perioadei 1960- 
1965, în agricul ură vor lucra circa 
100.000 tractoare fizice, peste 
70.000 semănători, peste 43.000 
combine de cereale păloase. peste 
8.000 combine de porumb, precum 
șl alte mașini agricole. Ca urmare, 
în 1965 pentru fiecare tractor fi
zic vor reveni 100 ha teren arabil, 
în loc de 270 ha cîte reveneau în 
1959. Agricultura va folosi în anul 
1965 peste 40 milioane tone îngră
șăminte naturale, peste 2 milioane 
tone îngrășăminte minerale șl canti
tăți însemnate de insecto-fungic.de. 
Pînă la sfîrșitul anului 1965, se pre
vede să se ajungă Ia o suprafață de 
1 milion hectare îndiguite și desecate 
șl cel puțin 800.000 ha. irigate.

Se prevede extinderea și genera
lizarea în producție a unor noi 
soiuri de griu de înaltă productivi
tate și de calitate superioară, mai 
timpurii, rezistente la ger și la se. 
cetă, la boli și la dăunători șl în- 
deosebi la cădere, pentru a ușura 
recoltarea mecanizată. Pe întreaga a- 
gricultură va trebui să se obțină în- 
tr-un an agricol normal, în medie, 
o recoltă de circa 1.800 kg de griu 
la hectar, iar în gospodăriile de stat 
de circa 2.500 kg la ha.

In ceea ce privește porumbul, se 
prevede ca în 1965 să se obțină o 
producție totală de 8.9 milioane tone 
porumb boabe. Sporirea producției 
de porumb va fl asigurată prin mă-

(Continuare In pag. 3-a)

grijă terenurile gospo-

Măreț și plin, de însuflețire este 
Proiectul de Directive a'.e Congresului 
al III-Iea al Partidului pentru planul 
de dezvoltare a economiei naționale 
pe anii 1960—1965 și pentru progra
mul economic de perspectivă. Intre al
tele. ele prevăd că un rol deoseb t de 
important în realizarea sarcinii de 
creștere a producției agricole revine 
gospodăriilor de stat.

In gospodăria noastră, o pondere 
însemnată o au livezile ca-e ocupă 
450 ha. și viile care se întind pe 290 
de ha-

Cum arătau aceste livezi și vii a- 
tunci cînd au fost preluate de către 
noi e ușor de închipuit: foștii moșieri 
le lăsaseră în paragmă, astfel incit 
ele se degradaseră. A trebuit să des
fășurăm o muncă uriașă pentru a le 
readuce in stare să dea recolte bune.

Dar noi nu ne-am mulțumit cu atît. 
Cercetînd cu
dăriei ne-am dat seama că multe nu 
sînt pretabile culturilor de cimp, fiind 
situate pe pante. Am hotărît deci să 
extindem livezile și astfel, începînd 
din anul 1956 am trecut la planta
rea acestor terenuri cu pomi. Pînă 
acum, în cadrul gospodăriei au și 
fost plantate cu pomi fructiferi 30 de 
hectare. De asemenea, din suprafața 
de 290 ha. cu vie — 95 de ha. s’nt 
vii tinere. Numai îp acest an, de pil
dă, au fost plantate 20 de ha. Pentru 
a contribui la îndeplinirea prevederi
lor cuprinse în proiectul Directivelor 
celui de-al lll-lea Congres al P.M.R. 
în ce privește producția de fructe și 
struguri, noi vom folosi cît mai ren
tabil suprafețele ce nu se pot cultiva 
cu plante de cîmp> In acest scop, am 
hotărît ca pînă în anul 1970 să plan
tăm anual cîte 30—40 ha. cu pomi ro
ditori și viță de vie.

Pentru obținerea de recolte bogate 
in acest an, noi am încorporat în sol, 
îrț 3 faze, cite 450 de kg. îngrășămin
te chimice la hectar. In plus, printre 
pomi am îinsămînțat 41 
șărrrtnt verde (lupin);

Anul acesta și în vii 
executat la un nivel
înalt ca orieînd. Demn de menționat 
e că sapa mare a fost de-acum ter
minată. iar la 24 mai 
mul stropit, folos'nd 
rele.

Studiind proiectul 
ne-am dat seama că
îmbunătățim în și mai mare 
munca tn livezi și în vii, spre a ob
ține producții cît mai bogate. Sîntetn 
hotărîți să traducem cu cinste în via
ță sarcinile cuprinse în proiectul de 
Directive ale celui de-al III-Iea Con
gres al Partidului, astfel îneît să pu
tem trimite oamenilor muncii canti
tăți de fructe, struguri și vinuri cît 
mai mari și cu un preț de cost cît mai 
redus.

ha. cu îngră-

lucrările s-au 
calitativ mai

începem și pri-
300 de vermo-

de Directive 
putem să ne 

măsură

Cu for le noi spre obținerea
de producții sporite

îndată ce au primii ziarele în care a 
fost publicat Proiectul de Directive ale 
Congresului al lll-lea al Partidului, to
varășii din organizația de partid a 
S.M.T.-uluî Titu, regiunea București in 
colaborare ca comitetul sindicatului au 
luat măsura ca la sfirșitul orelor de 
lucru să se organizeze adunări pe gru
pe sindicale, in cadrul cărora să fie 
citit proiectul.

La sfirșitul lucrului, mecanicii de a- 
telier, strungarii, mecanizatorii care 
lucrează la ultimele reparații ale utila
jului necesar in campania de vară s-au 
adunat in jurul agitatorilor din stațiu
ne. In fiecare grupă erau mai bine de 
30 de mecanizatori. Cițiva au adus 
bănci și scaune chiar in jurul unui trac
tor rutier care sosise de la gospodăria 
colectivă din Cornățel, Alții s-au așezat 
pe peluzele de iarbă din jurul cantinei.

Cu toții au ascultat cu luare aminte 
lectura proiectului de Directive. Pe 
Mpuri li se putea citi și bucurie și 
idndrie. Bucurie și mindrie izvorite din 
țfptul că la succesele obținute în agri
cultură au pus șt ei o părticică de e- 
nergie și sirguință, ajutind unitățile a- 
gricole cooperatiste să obțină producții 
bogate, să se dezvolte multilateral.

După ce la grupa întiia tov. Florea 
Andrei, șeful brigăzii l-a și secretarul 
organizației de partid din stațiune, 
au încheiat lectura proiectului de Di
rective au luat cuvintul numeroși me
canizatori care au făcut propuneri pre
țioase.

Unii s-au referit la posibilitățile sta
țiunii ca în acest an să obțină o depă
șire a planului de producție și econo
mii mai mari ca anul trecut.

— Proiectul de Directive ale Congre
sului al III-Iea al Partidului — a spus 
tractoristul Dobre Constantin din bri
gada 2-a — prevăd, între altele, ca in 
S.M.T.-uri prețul de cost al hantrulut 
să scadă cu circa 40 la sută. In cam
pania din primăvara acestui an, prin 
buna organizare a muncii, prin evitarea 
deplasărilor în gol, prin întreținerea 
pai bună a motoarelor, noi am și ob-

ținut economii tn valoare de 104.620 
lei, ceea ce creează de pe acum o pre
misă sigură că vom reuși să ne înde
plinim angajamentul de a realiza pînă 
la sfirșitul anului economii de 500.000 
lei și de a reduce prețul de cost plani
ficat al hantrului cu 13 la sută. In a- 
cest scop, ne vom strădui să evităm 
cu totul orice fel de risipă de combus
tibil și piese de schimb, să facem din 
obținerea economiilor una dintre cele 
mai de seamă preocupări ale noastre.

Inginerul Dobrescu Vasile, agrono
mul șef al stațiunii, s-a referit la par
tea din Proiectul de Directive care pre
vede ca producția medie de griu la 
hectar in condițiile unui an normal să 
fie de 1-800 kg la hectar, iar cea me
die de porumb de 2.500—2.800 kg. 
„Noi, mecanizatorii din S.M.T., a spus 
el, avem datoria să executăm lucrări 
de o calitate atit de bună incit, para
lel cu un sprijin mai activ din punct 
de vedere agrotehnic, să putem ajuta 
gospodăriile colective să realizeze șt 
chiar să depășească aceste producții"-

— Experiența ne-a demonstrat pe 
deplin, a spus tov. Emilian Nicolae, 
șeful brigăzii a 4-a, brigadă fruntașă 
pe stațiune, că dacă acordăm o cit 
mai mare atenție îngrijirii motorului și 
bunei exploatări in brazdă a agregate
lor, noi putem să realizăm cu fiecare 
tractor fizic un număr sporit de hantri, 
față de cel pe care-l obțineam in anii 
trecuți. Socot de aceea pe deplin po
sibil ca angajamentul luat de colectivul 
nostru de a realiza anul acesta 7.000 
de hantri peste planul anual de pro
ducție, să fie nu numai îndeplinit, ci și 
depășit. Propun ca toți mecanizatorii 
noștri să lupte pentru a realiza la fine
le acestui an cel puțin 700 hantri cu 
fiecare tractor fizic, față de 600 
tri cit am realizat in medie in 
trecut.

Asemenea propuneri interesante 
mai făcut și alți mecanizatori.

Faptul că de pe acum vrednicii me
canizatori de la S.M.T. Titu au obținut 
o depășire importantă a planului cam-

paniei de primăvară, că aa realizai e- 
conomii de seamă, că s-au pregătit te
meinic pentru campania de vară — 
fiind pe terminate cu reparațiile, — ne 
îndreptățește să credem că ei vor reuși 
încă din acest an să facă un serios 
pas înainte în ce privește creșterea pro
ductivității muncii, — pirghia cea mai 
de seamă a îndeplinirii cu succes, a 
marilor sarcini puse in fața oamenilor 
muncii de Proiectul de Directive ale 
celui de-al III-Iea

DIACONU ALEXANDRU
președintele comitetului sindicatului

Ing. BAHRIN DUMITRU
șeful secției I

Congres al partidu-

DOBEANU MARIN
maistru de cultură la brigada a 2-a 
vificoîă din gospodăria agricolă de 
stat Leordeni, raionul Topoloveni

Producfia globală 
agricolă va crește 
pînă în anul 1965 
cu 70—80 la șuti 
fată de anul 1959.

Un puternic imbold 
în activitatea noastră

Am citit cu mult interes mărețele 
obiective stabilite in proiectul de Di
rective ale Congresului al lll-lea al 
P.M.R. pentru planul de dezvoltare a 
economiei naționale pe anii 1950—1065 
și pentru programul economic de pers
pectivă. Obiectivele indicate în proiectul 
de Directive cit și realizările obținute 
pină in prezent indică justețea liniei 
partidului nostru. Partidul a arătat fi 
arată că singura cale de făurire a orin- 
duirii socialiste este industrializarea so
cialistă, dezvoltarea cu precădere a in
dustriei grele și îndeosebi a industriei 
constructoare de mașini, transformarea 
socialistă a agriculturii și revoluția cul
turală.

In proiectul de Directive se arată că 
oamenii de știință sînt chemați să dea 
o contribuție importantă la introduce
rea tphnicii noi și la soluționarea pro
blemelor tehnico-economice pe care le 
ridică dezvoltarea economiei naționale.

Dat fiind faptul că in sectorul crește
rii animalelor se prevede pentru pe
rioada 1960—1965 cil și pentru perspec
tivă o creștere importantă, atit a efec
tivului de animale, cit și a producti
vității lor, in anii următori cercetările 
științifice in zootehnie vor lua o ex
tindere și mai mare. Lucrătorii științifici

din zootehnie trebuie să-și intensifice 
eforturile mai ales in direcția îmbună
tățirii raselor de animale existente și a 
creării de rase noi, mai productive, gă
sirii celor mai bune metode de creștere 
și îngrijire, de selecție și reproducție, de 
îmbunătățirea bazei furațere și de ali
mentație rațională a animalelor etc.

însuflețiți de mărețele prevederi ale 
proiectului de Directive, ne angajăm să 
muncim cu elan sporit pentru ducerea 
la îndeplinire a sarcinilor ce ne revin. 
Ne vom îndrepta mai mult atenția asu
pra elaborării de norme și rații furajere 
pentru îmbunătățirea alimentației și ri
dicarea producției animalelor, metode
lor de folosire rațională a pășunilor și 
finețclor naturale stabilirii valorii hră
nitoare a principalelor furaje ș.a.m.d. 
De asemenea, vom căuta să sprijinim și 
mai mult unitățile agricole socialiste in 
acțiunea de întărire a bazei furajere și 
de ridicare a^producției animalelor, im- 
binlnd astfel cit mai strîns activitatea 
științifică cu necesitățile practice ale 
terenului.

Dr. EFT1MIE PALAMARU 
șeful secției de alimentație 

de la Institutul de cercetări 
zootehnice — București

Holărîrea colectiviștilor 
din Piscu Vechi

Membrii gospodăriei agricole co
lective „Fidimon Sîrbu“ din comu
na Piscu-Vechi, raionul Calafat, au 
citit șl prelucrat cu entuziasm pro
iectul Directivelor Congresului al 
III-Iea al Partidului. La adunarea ce 
a avut loc cu acest prilej, mulțl co
lectiviști au arătat că prin buna a- 
plicare a regulilor agrotehnice este 
pe deplin posibil ca în acest an gos
podăria să realizeze 2.000 kg griu

șl 3.700 kg. porumb boabe la hec
tar. In acest an, gospodăria colecti
vă va vinde statului pe bază de con
tract 200 tone gri-u, 200 tone po
rumb șl 108 tone floarea-soarelui, 
adică mult mal mult decît anul tre
cut. Pentru a contribui la tradu
cerea în viață a proiectului de Di
rective, gospodăria și-a propus tot
odată să mărească număruț de vaci, 
porci șl păsări.

Cu încredere 
în viitor

Tn cei 10 ani care au trecut de la 
înființarea gospodăriei noastre colec
tive. colectiviștii au muncit cu hărni
cie, s-au străduit să-și ridice nivelul 
cunoștințelor, au dob.ndit reco te 
bune, și-au schimbat în bine traiul. 
Multi dintre ei ca de exemplu, Giabeî 
Niculae, Sima Ion, Burcea Constantin, 
Simescu Elena,, care pe vremea bur- 
ghezo-moșierimii abia aveau dvpă ce 
să bea apa, și-au construit case noi. 
Alții, ca Vasilescu Icn seu I u-ngu Du
mitru, și-au cumpărat aparate de ra
dio. Comuna noastră a fost electrifi
cată și radioficată cu patru ani în 
urmă. S-a schimbat și fața gospo
dăriei noastre. Ce aveam in 195)? 
Mai nimic. De atunci am construit 
un saivan pentru 200 de oi. o remiză 
pentru unelte cu subsol de beton'pen
tru însilozat fura;e, un coteț pentru 
500 de păsări .. Gospodăria noastră 
are azi un fond de bază de peste un 
milion lei. Anul trecut, valoarea zilei- 
muncă a fost cu produse cu tot de 
45 de lei.

Am citit cu toții cu mare entuziasm 
proiectul de Directive ale Congresu
lui al lll-lea al P.M.R. pentru, planul 
de dezvoltare a economiei naționale De 
anii 1960-1965 și pentru programul e- 
c enorme de perspectivă

Și gospodăria noastră Colectivă va 
contribui cu toate puterile sale la rea
lizarea prevederilor cuprinse în pro
iectul de Directive în ce privește a- 
gricultura. In afară de culturile ce
realiere, gospodăria noastră colectivă 
a acordat și va acorda și mai mult 
atenție dezvoltării pomioulturii și l<e- 
gumiculturii, întrucît se află în ime
diata vecinătate a orașului Pitești.

Livada gospodăriei cuprinde azi 40 
hectare și o vom mal mări. Grădina 
de legume a fost extinsă anul acesta 
la 12 ha. Colectiviștii noștri au mun
cit cu avlnt la săparea canalului prin
cipal pe 100 m. pentru irigatul gra
dinei cu apă din r;ul Doamnei, — și 
a canalelor secundare. Zilele trecute 
ne am procurat și motopompa nece
sară. Colectiviștii — dintre care tre
buie evidențiați tov. Burcea Constan
tin, Giabei Nicolae. Chilimenț Elisa- 
beta, lucrează acum de zor la între
ținerea culturilor legumicole

Prevederile proiectului Directivelor 
Congresului al III-Iea al Partidului 
conțin perspective însuflețitoare și în 
ce privește dezvoltarea sectorului zoo
tehnic. Gospodăria noastră colectivă 
va mări anul acesta fermele de vaci 
și oi. De pildă, turma de oi va ajun
ge la sfîrșitul anului la 400 de cape
te. Tn acest scop, vom lărgi grajdul 
de vaci și saivanul.

Ne dăm seama, că planurile noastre 
nu sînt ușor de împlinit. Vom munci 
însă cu avînt sporit pentru a aduce 
o contribuție cît mai de seamă la rea
lizarea sarcinilor puse de partid, in 
interesul dezvoltării agriculturii și al 
creșterii bunei noastre stări.

NICA ANTON
președintele gospodăriei 
colective ,,Ilie Pintilie“ 
din comuna Valea Mare, 

regiunea Pitești

CALOTESCU ILIE
secretarul organizației de partid

ALEXANDRU ALEXANDRU
brigadier

Pentru 2.000 de ore de lucru 
și reducerea cu 10 la sulă 
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a cheltuielilor pe fiecare Iraclor
La baza procesului complex de mă

rire a producției și productivității 
muncii în agricultură stă mecaniza
rea. Subliniind însemnătatea mecaniză
rii largi a proceselor de producție și 
de muncă, partidul a luat măsuri pen
tru înzestrarea agriculturii cu o bază 
tehnică modernă, cu un număr mereu 
sporit de mașini agricole. Proiectul 
de Directive ale Congresului al lll-lea 
al P.M R. pentru planul de dezvoltare 
a economiei naționale pe anii 1960— 
1965 și pentru programul economic de 
perspectivă arată că la sfîrșitul aces
tui an agricultura va dispune de 62.650 
de tractoare convenționale, peste 
17.400 de combine pentru păioase și 
alte mii de mașini agricole.

Numărul de mașini agricole va fi 
sporit în continuare în anii ce urmea
ză și va ajunge, așa cum arată pro-

—o-----

Prof. univ. ing. SIOIAN PETRESCU 
secretar general al Departamentului 

Gostat

-----o-----

ION DRINCU

Membrii uneia din grupele sindicale de la S.M.T. Titu, ascultlnd lectura Proiectului de Directive ale celui 
de al lll-lea Congres al P.M.R.

iectul de Directive, la circa 100.000 de 
tractoare fizice în 1965 și ce| puțin 
150.000 de tractoare în 1970. Prin creș
terea numărului de tractoare, supra
fața arabilă ce revine la un tractor 
fizic va scade de la 270 de ha în 1959 
la 100 de ha in I960 și 70 de ha in 
1970. O bună parte din mașinile pe 
care le va primi agricultura va lucra 
în gospodăriile agricole de stat cărora 
— arată proiectul de Directive — le 
revine „un rol deosebit de important 
în realizarea sarcinii de creștere a 
producției agricole".

Mecanizatorii din gospodăriile agri
cole de stat dispun și în prezent de 
mașini moderne și suficiente ca nu
măr pentru a putea efectua principa
lele lucrări înăuntrul termenelor op
time de executare. Astfel, lucrările și 
procesele tehnologice solicitate de cul
tura păioaselor și a porumbului pot fi 
executate aproape în întregime cu mij
loace mecanizate în perioada optimă.

Trebuie spus insă că, in privința 
gradului de mecanizare, dar mai ales 
a vitezii de executare a lucrărilor, în
tre gospodării există diferențieri în
semnate. G.A.S. Urziceni, de exemplu, 
a avut indici net superiori gospodăriei 
vecine, Ion Roată. Aceasta a făcut 
prima unitate să obțină în raport 
G.A.S Ion Roată recolte de griu 
porumb mai mari cu circa 500 de 
la ha-

Exemplul de mai sus evidențiază 
faptul că utilizarea mașinilor cu ran
dament sporit scurtează perioada de 
executare a lucrărilor agricole și de
termină astfel o producție sporită la 
hectar. Indicii înalți de utilizare a 
tractoarelor înseamnă totodată costuri 
scăzute la lucrările mecanizate și, in 
consecință, prețuri de cost scăzute la 
produsele agricole. Iată de ce este ne
cesar să aducem fiecare unitate la ni
velul unităților fruntașe în folosirea 
mașinilor, fiecare tractorist la nivelul 
mecanizatorilor fruntași.

*■ Analiza capacității de lucru a ma
șinilor cu care sînt dotate gospodă-

ca 
cu 
Și 

kg

riale de stat, precum și analiza dura
tei perioadei optime a diferitelor cam
panii agricole ne demonstrează că cu 
tractoarele și mașinile agricole exis
tente se poate executa un mai mare 
volum de lucrări. Același lucru ni-l; 
dovedește și exemplul gospodăriilor 
fruntașe. Astfel, în anul 1959, G.A S. 
Becicherecul Mic, regiunea Timișoara, 
realizează 470 hantri pe tractor, 
G.A.S. Segarcea, regiunea Craiova 610 
etc. Dacă toate gospodăriile s-ar ri
dica Ia nivelul acestor realizări, pe 
ansamblul gospodăriilor agricole de 
stat s-ar obține o economie suplimen
tară
cere 
circa

O _____
tractoare a crescut și volumul orelor 
de lucru efectuate. Astfel. în timp ce 
în 1959 față de 1956 numărul tractoa
relor a crescut cu 103 la sută, numă
rul orelor de lucru prestate s-a mărit 
cu 146 Ia sută. In aceeași vreipe, a 
sporit numărul oreiot efective de mun
că în brigadă. In 1956 doar în 69 din 
o sută de ore de lucru se muncea 
efectiv cu tractorul în brazdă. Tn 
1959 procentul orelor de lucru în braz
dă a sporit la 85,8. In perioada aceas
ta s-a înregistrat deci o mai bună fo
losire a timpului de lucru. Totodată a 
fost folosită mai bine capacitatea trac
torului în unitatea de timp, reușin- 
du-se ca în 1959 să se cheltuiască, 
față de 1956. cu 24 la sută mai pu
ține ore la hantru. Mărirea timpu'ui 
de lucru și a productivității muncii au 
dus la un randament sporit al utili-* 
zării tractoarelor.

Pentru folosirea tractoarelor cu o 
eficiență sporită — în special in pe
rioadele de vîrf maxim de lucru — 
este necesară munca în două schim
buri. Considerind că schimbul al doi
lea va avea un randament de 
40 la sută din randamentul 
bului întîi și va fi utilizat la 
rile de vară și toamnă — deci 
rioadele de maximă solicitare 
șinilor — rezultă că necesarul 
tractoare între 1 10 iulie și 1-30 sep
tembrie Va putea fi redus cu circa 
3.000—3.500 de unități. Aceasta va 
conduce, pe de o parte, la mărirea vo
lumului de lucrări tractor, iar pe de

de circa 1 milion z.o. și o redu- 
a costurilor de mecanizare cu
10 la sută.

dată cu mărirea numărului de

numai 
schim- 
arătu- 
în pe- 
a ma

de
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KnjajruKiaBi-------------------- Să combatem 
dăunătorii

cu eficacitate 
culturilor i imai--

HATULUI

Ani ai regimurilor de tristă amintire. 
La Rîmnicelu, sat din preajma Brăi
lei, domneau mizeria, lăcomia bogăta
nilor, harapnicul administratorului de 
moșie, Ireciurile postului de jandarmi... 
Atunci cînd puterile celui obidit îi 
slăbeau din cauza foamei, și nu mai 
putea să dea cu sapa ori să tragă coa
sa, se lăsa in genunchi, înfigea a dis 
parare mîinile în pămînt, își umplea 
pumnii cu țarină reavănă, o aducea a- 
proape de ochi și începea să blesteme : 
„Mai bine ai crăpa și ne-ai înghite pe 
toți decît să asudăm pe întinsul tău ca 
să-i saturi pe alții". Dar foamea nu 
putea fi săturată cu blesteme. Și a- 
tunci, truditorul pămîntului își „lua 
inima în dinți" și cu căciula în. mină 
se înfățișa la ușa bogătanului să ceară 
cu împrumut o dublă de boabe ca 
să-și. mai astimpere foamea. Nu de puține 
ori a bătut acest drum și Dumitru For- 
țea. Dar să-l lăsăm pe el să ne poves
tească un crimpei din viața lui din 
vremurile vechi.

„— Cu ani în urmă, așa prin „luna 
lui traistă-n băț". începu Dumitru For
țea. (pe vremuri rimnicelenii numeau în
ceputul fiecărei primăveri atunci cînd 
vîntul începea să „fluiere" în voie prin 
podurile caselor celor săraci „luna lui 
traistă-n hăț"), cînd foamea a început 
să ne doboare pe toți ai casei, m-am 
dus și eu la bogătanul Radu Roșu să-i 
cer cu împrumut un sac de porumb. 
Cînd mă văzu, ticălosul de Roșu mă 
ți luă în primire : „Ce vrei, mă, putu- 
rosule ? Te pomenești că ți-o fi foame.

NOI CĂMINE 
CULTURALE

Cu cîtva timp în urmă, un grupCu cîtva timp în urmă, un grup de 
țărani muncitori din satul Valea Mare, 
raionul Gurahonț, în fruntea căruia se 
găseau Pavel Cuț, Teodor Blidar, Si- 
mion Sers, Petru Bocoș și alțip au 
luat inițiativa construirii unui cămin 
cultural- Inițiativa a fost primită cu 
bucurie de toți locuitorii satului care 
au hotărît ca prin contribuție bănească 
și muncă voluntară să construiască lă
cașul de cultură.

După ce au strîns o parte din ma
teriale și bani, țăranii muncitori au 
început construcția căminului cultural. 
Zilele trecute, locuitorii satului Valea 
Mare și-a-u văzut dorința împlinită : a 
avut loc inaugurarea căminului cui. 
tural.

La festivitatea inaugurării căminu
lui cultural au fost prezenți toți locui, 
lorii satului. Cu această ocazie, ei au 
asistat și la un frumos program ar
tistic prezentat pe scena căminului 
cultural de elevii școlii elementare de 
4 ani din localitate.

ALEXANDRU HERLAU 
corespondent

★
Harnicii colectiviști din comuna Ște

fan cel Mare, raionul Fetești, regiunea 
Constanța, îndrumați de organizația 
de partid și organele de stat, au con. 
atruit, prin contribuție bănească și 
muncă voluntară, un frumos cămin 
cultural.

Noul lăcaș de cultură se compune 
din sală de spectacole cu 400 locuri, 
sală pentru bibliotecă, sală pentru lec
tură și o sală pbntru repetiții a echi- 
pelor artistice.

Colectiviștii din comuna Ștefan cel 
Mare au hotărît ca pînă în toamnă să 
mai construiască, tot prin contribuție 
bănească și muncă voluntară, o sală 
de clasă la școala din comună.

La construcția noului cămin cultu
ral s-au evidențiat Stan Stelian, Ion 
Arșinoiu, Bălan Danu, Mihalcea D-tru, 
Cojocaru Ion, Nedelcu Nicolae, Ne- 
delcu Gheorghe și alții.

FRIINCU CONSTANTIN 
corespondent

Brigada științifică 
în comuna Sărățeni

Zilele trecute, brigada științifică a 
casei raionale de cultură Urziceni. s-a 
deplasat în comuna Sărățeni. Aci, la 
căminul cultural, uri număr de 30 de 
cetățeni au pus circa 70 de întrebări, 
ca. de pildă : Este posibilă' ajungerea 
omului în Lună ; este hotărîtor asola- 
mentul în obținerea de recolte bogate ; 
cum se va folosi energia electrică în 
agricultură; mai sînt boli cărora nu 
li s.au găsit leacul; ce rol au schim. 
burile între conducătorii de state etc;

La întrebările puse au dat răspun
suri precise profesorii Ion Chițu, Ște- 
fania Dinu, Eliza Eurlan, Maria Honț 
și dr. Constantin Georgescu.

GHEORGHE GHEORGHIU 
corespondent

Prieteni dragi 
în vizită ia Smeeni

Zilele trecute, comuna Smeeni, raio
nul Buzău, regiunea Ploești, a fost 
vizitată de o delegație de colectiviști 
din țara vecină și prietenă R. P. Bul
garia Prietenii bulgari, au fost pri
miți sărbătorește de locuitorii comu
nei Smeeni; încă de ia intrarea în 
comună, zeci de stegulețe. reprezentînd 
culorile noastre naționale și ale po
porului frate bulgar, erau arborate de 
o parte și de alta a șoselei. De ase
menea, 
oaspeților dragi.

Delegația oaspeților care au vizitat 
comuna Smeeni, a fost compusă din 
9 colectiviști din comuna Nicolaeva, 
conducătorul ei fiind președintele gos
podăriei colective de acolo, Petco 
Ivanov. Oaspeții au vizitat spitalul 
Smeeni, S.M.T.-ul, căminul cultural, 
magazinul universal, școala etc. Prie. 
tenii bulgari s-au întreținut cu cetă
țenii legînd prietenii, împărtășind 
unii altora din experiența lor șî ș-au 
fotografiat. Ei au vizitat și gospodă. 
ria colectivă din Smeeni, unde au vă
zut realizările colectiviștilor de aici.

JINGA POMPILIU
corespondent

lozinci care urau bun venit

Ce ai terminat ce ți-am dat în toam- — Cum o duc ? Dacă vrei să mă 
nă ?". îmi venea sR-i crăp capul. Foa- mai asculți ți-oi spune. Dar nu numai 
mea insă m-a potolit. Da boierule, mi-e 
foame, îi zic eu, poate îmi dai cu îm 
prumut pînă la toamnă o duhlă-două 
de porumb, că așa flămînzi n-o mal pu
tem duce. .,Iți dau mă“ îmi zise el, 
„cum să nu-ți dau" — auzi tu mărini
mie de ticălos — „dacă tu îmi dai o 
garanție, iar la toamnă în loc de o du
blă îmi dai două". I-am făcut pe plac, 
ticălosului, că altfel foamea ne mînca 
pe tofi ai casei. Fam dat ca amanet o 
„perliță", o scoarță de pus pe perete 
din lină, țesută în casă, iar în toamnă 
în loc de o dublă de porumb i-am dat 
două. Asta a fost una. Acuma ascultă 
alta. Inir-o toamnă, m-am dus la Roșu 
să-i cer să-mi dea un hectar de pămînt 
ca să-l muncesc în parte. „Iar ai venit, 
mă. puturosule". Iar boierule, îi zic eu. 
„Da’ ce mai vrei Să-mi dai și mie 
niște pămînt în parte. „Și cît vrei ?“■ 
Un hectar. „Iți dau mă, acolo în „sal- 
cimărie" da’ cu condiția ca înainte de 
a-l lucra să tai salcîmii ceia de la 
capul locului". ,.Miine boierule, am să-i 
tai". M-am dus apoi la arat. De tăiat 
salcîmii nu i-am tăiat. Ticălosului i-am 
spus că i-am tăiat. „Hai mă să vedem 
cum i-ai tăiat", mă luă Roșu. Cînd a 
văzut că salcîmii erau tot în picioare, 
s a repezit la mine să mă lovească. 
M-am repezit și eu asupra lui cu o 
ciosvîrtură de lemn. A avui no/oc că 
a dat bici cailor că altfel îi crăpăm 
capul. M-am întors apoi în sat. Acasă, 
nevasta plîngea. Cum m-a văzut îmi 
zise : „Ce-ai făcut iar, omule ? F-ugi, 
du-te în lume, că te caută jandarmii". 
M -am dus și la postul de jandarmi.
Cînd mă văzu burduhănosul de majur 
mă și luă în primire cu înjurături. „Ai 
sărit la boier Roșu să-l omori. Stai 
câ ți arăt eu ție moarte". S* nu-i vorbă 
că mi-a arătat. M-a băgat îh beci și 
dăi, dăi de m-a lăsat lat. De plîns nu 
m-am plîns la nimeni că nu aveam cui. 
M-am ales și au oase zdrobite și am 
tăiat apoi și salcimii lui Roșu... Așa a fost 
în trecut, pe vremurile boierilor la noi 
în Rîmnicelu. Muncitorii de la orașe 
ne-au ajutat însă, pe noi țăranii mun
cit să scăpăm pentru vecii-veeilor 
de ooieri, de harapnic și beciurile pos
tului de jandarmi. Am lichidat-o cu 
alde Roșu și cu toți cei de teapa lui. 
Sub conducerea partidului nostru am 
pornit-o pe un făgaș nou, luminos, fără 
grija zilei de mîine, că oare ,,ce~om 
mai mînca, ce-o mai lua perceptorul 
de la cutare sau cutare sărăcan'...

— Și acum, în vremurile noastre, 
cum o duci, tovarășe Forțea ?, îl între
rup eu din povestit.

După un răstimp, comunistul Dumi
tru Forțea, un țăran vînjos, potrivit la 
stat, de vreo 50 de ani, cu o privire pă
trunzătoare, îmi zise :

cum o duc eu, ci toți rimnicelenii.
— Iată. La noi în sat, de vreo 9 ani 

si ceva e colectivă. Is colectiviști toți 
rimnicelenii, toți foștii dijinași pe Do
meniile Coroanei și pe păminturile bo
gătanilor. Acum tot pămîntul e al 
nostru, al celor care l-am muncit ani 
și ani de-a rîndul ca să-i îmbogățim 
pe trîntori. Săraci n-ai să mai vezi a- 
cum în Rîmnicelu, și nici case de pă
mînt acoperite cu paie ori stuf. In vre
murile noastre noi toți rimnicelenii îs 
bogați, trăiesc bine. Colectivist îs și eu 
și o duc bine. Am să-ți spun o poveste 
scurtă, mai nouă. La sfîrșitul anului 
trecut, ’ cînd s-a făcut împărțeala veni, 
turilpr, aveam de primit de la colectivă 
vreo jumătate de vagon de cereale, 
grîu, porumb, floarea-soarelui și alte 
bucate, atîtea cît produceam în 4—5 
ani în trecut. M am dus și eu la colec
tivă să-mi ridic dreptul meu după zile- 
le-muncă lucrate împreună cu familia 
mea. La început, am luat doar jumăta
te că nu aveam unde pune atîtea bu
cate. Restul le-am lăsat pentru o vre
me în magazia colectivei, pînă mi oi 
face loc acasă. După un timp, maga
zinerul lini zise: „Măi nea Forțeo, da’ 
cînd vii să-ți ridici și restul de cerea
le Și atunci mi-am adus aminte de 
acele vremuri cînd mă duceam la boier 
să-i cer în împrumut o dublă-două de 
boabe. Iată cum o duc eu și familia 
mea în vremurile noastre noi.

— Da’ cum e cu casa cea veche 
matale ?

Rîzînd, nea Forțea îmi răspunde :
— Cum să fie. Era din pămînt. 

Proptită cu cîțiva hulumaci să nu se 
dărîme. Cu vreo patru-cinci ani în 
urmă însă, am scos bulumacii și cît ai 
zice pește a și fost jos. Să vezi acuma 
ce casă frumoasă mi-am ridicat, par- 
oă-i o vilă. Are 4 camere cu dușumea 
și e acoperită cu țiglă. Nu mai spun de 
lucrurile de îmbrăcăminte și încălță
minte, de mobila bună pe care o am 
în casă. De cînd s-a electrificat satul 
am tras și curent și mi-am cumpărat a- 
parat de ' 
vin de la 
gată, mai 
noutate...
a rîmnicelenilor nu se mărginește nu
mai la muncă. Să vii mata în zile de 
sărbătoare să vezi ce i în satul nostru. 
Zici că-i la oraș. Oamenii toți cu mic 
cu mare, îs bine îmbrăcați. Merg la 
cămin, văd un film, un festival artis
tic. ori ascultă o conferință. Multe s-au 
schimbat în viața rîmnicelenilor, altu-i 
traiul nostru acum în regimul demo
crat-popular. Si pentru toate astea, eu 
și toți rimnicelenii îi mulțumim parti
dului...

GH. BACIU

zi

radio. Ce mai. Seara cînd 
lucru, mă așed la masă bo- 
ascult la radio o muzică, o 
Dar să știi că viata noastră

LA ÎNTREBĂRILE CWTOR/LOR

Și 
în

IOAN CAPORNIȚA, maistru viti
col la G.A.S. Valea Călugărească, ra
ionul Ploești, ne întreabă dacă poate 
urma o facultate a Institutului Agro
nomic.

RĂSPUNS : Muncitorii, maiștrii 
tehnicienii care lucrează efectiv
producție pot să urmeze o facultate în 
specialitatea lor, fără a părăsi locul 
de muncă.

Dvs. — dacă sînteți maistru și lu
crați direct în producție, avînd o 
vechime de cel puțin 3 ani în specia
litate — puteți să urmați o facultate 
în cadrul Institutului Agronomic „Ni
colae Bălcescu" din București. înscrie
rea la facultate se face pe baza ac
tului că ați absolvit școala medie de 
cultură generală sau o școală echi
valentă. Pentru înscrierea în învăță- 
mintul superior e nevoie desigur și 
de recomandarea consiliului gospodă
riei agricole de stat din care faceți 
parte.

TEODOR fOSAN, colectivist din 
comuna Gioagiu de jos, raionul Orăș- 
tie, întreabă ce ajutor prime«c bă- 
trînii din partea gospodăriei agricole 
colective.

RĂSPUNS: Conform statutului 
G.A.C., din veniturile totale ale gos
podăriei se reține un fond special pen
tru ajutorarea colectiviștilor bătrîni 
și a celor care și-au pierdut capacita
tea de muncă.

De asemenea, membrii gospodării
lor agricole colective și membrii lor 
de familie beneficiază de asistență 
medicală gratuită și de o reducere cu 
pînă la 70 fa 
al întreținerii 
ambulatorii.

sustragerile sub orice formă din avu
tul obștesc, neglijența sau abuzul în 
serviciu din care se aduc pagube avu
tului obștesc, distrugerea sau degrada
rea din neglijență a avutului obștesc, 
precum și furturile între muncitori sau 
funcționari săvîrșite pentru prima 
dată. Ca să f;e judecate de consiliul 
de judecată vătămarea adusă prin co
miterea acestor fapte nu trebuie să de
pășească valoarea de 200 de lei.

în competința consiliilor se 
drează și insultele și lovirile 
vătămare a integrității corporale să
vîrșite între angajați la locul 
muncă.

De asemenea intră în competința 
consiliilor de judecată și manifestările 
de indisciplină și orice alte fapte 
puțin grav® care sînt contrarii intere
selor celor ce muncesc.

înca- 
fără

de

ION CHIPER, salariat la gospodă
ria agricolă de stat Slobozia — Cio- 
răștj, regiunea Gaâați, arată că res
ponsabilul cu completarea carnetului 
de muncă ii cere certificat sau adeve
rință de studii.- El însă a pieHdui cer
tificatul original de absolvire a 4 cla
se primare și, cerînd o copie de la 
școală1 i s-a răspuns că arhiva a fost 
distrusă. întreabă dacă în acest 
va fi trecut fără studii ?

RĂSPUNS: Pentru angajații 
din diverse motive nu posedă
oficiale de studii, înscrierea studiilor, 
pînă la 6 clase elementare inclusiv, se 
va face în carnetul de muncă pe bază 
de declarație. Deci în cazul dvs. veți 
da o declarație că ați absolvit 4 clase 
elementare și ele vor ti trecute în 
carnetul de muncă la rubrica : studii.

caz

care 
acte

sută a costului mediu 
și tratării în spitale și

MI CU, din comunaDUMITRU
Drajna de Sus, raionul Teleajen, arată 
că a muncit 26 de ani ca cioban la 
un particular și 8 ani la o gospodă
rie agricolă de stat. Calculul pensiei 
s-a făcut numai pentru cei 8 ani mun
ciți la- G.A.S. deoarece pentru restul 
de 26 de anii nu a avut acte, întreabă 
ce are de făcut.

RĂSPUNS : Pentru a primi pensie 
un salariat trebuie să facă dovadă 
că are cel puțin zece ani în cîmpul 
muncii. Dvs., care aveți acte numai 
pentru 8 ani de muncă, primiți ajutor 
social de stat. Se consideră vechime 
in muncă și perioada cînd o persoană 
a muncit, pe bază de contract de 
muncă, la o persoană fizică. Această 
perioadă de muncă trebuie însă 
vedită.

MITCA ARGHIR, membru a>I G.A.C. 
din satul Muchea, raionul Brăila, în
treabă dacă un colectivist poate face 
parte din comisia de revizie a gospo
dăriei în cazul cînd soția sa este ca
sieră la aceeași unitate.

RĂSPUNS : Această situație nu este 
prevăzută în statutul G.A.C. Desigur 
că nu este indicat ca doi soți să aibă 
servicii in care unul controlează pe 
celălalt. Aceasta nu înseamnă că în 
cazul gospodăriei colective, unde or
ganul de control e colectiv (o comi
sie), soția nu poate fi casier dacă so
țul e membru în comisia de revizie.

Una din lucrările agricole impor
tante care se execută în momentul de 
față, lucrare menită să ducă Ia asigu
rarea unei recolte bogate este comba
terea dăunătorilor. In rîndurile de față 
ne propunem să atragem atenția asu
pra cîtorva din acești 
cînd totodată măsurile 
combatere a lor.

Printre dușmanii 
cei mai primejdioși 
ai culturilor se nu
mără și rățișoarele ..
porumbului și florii |
soarelui (Tany- 
mecus sp.). Acești 
dăunători pot provoca pierderi însem
nate șî culturilor de sfeclă da zahăr.

In ultima vreme, in unele regiuni ale 
țării a fost semnalat atacul acestor 
dăunători. De aceea organele agricole 
locale trebuie să țină permanent sub 
observație lanurile insămînțaie cu sfe
clă de zahăr, fioarca-soareiui sau po
rumb, pentru a putea aplica tratamen
tele corespunzătoare îndată ce dăună
torul a apărut. De multe ori o singură 
zi pierdută este suficientă nentru com
promiterea totală a culturilor.

împrejmuirea tarlalelor cu șanțuri 
capcană, prăfuie cu hexatox 3 la sută, 
este o bună măsură preventivă. Trata
rea culturilor atacate cu hexatox 3 Ia 
sută asigură combaterea rățișoarelor, 
cu condiția executării tratamentului 
înainte ca dăunătorul să fi produs pa
gube.

Gărgărița mazării (Bruchus p.) este 
un dăunător care produce pagube în
semnate, depreciind sămînța în primul 
rînd, fără să mai socotim pierderile 
produse prin consumarea conținutului 
bobului.

Deoarece tratamentele aplicate în de
pozit, prin gazarea mazării cu sulfură

dăunători, indi- 
de prevenire și

li s

de carbon nu dau rezultate satisfăcă
toare întrucît se intervine după produ
cerea pagubelor și nu este exclusă 
infestarea în lan s-a trecut la aplica
rea tratamentelor in timpul vegetației, 

în acest an se vor executa trata
mente numai la culturile semincere, fo- 
losindu-se hexatox 3 la sută, în can
titate de 30 kg ta ha. Prăfuirea se a- 

f/ j». plică în momentul
j/ jggȘx cînd începe inflori-

rM m®^rfi. adică 
maj jnaj.n,țe ca ggr.

JAMJ li 1 ii gărița să depună
11 18lî II I ii oir®' Acest momentIUI lULU* trebuie respectat cu 

strictețe deoarece 
numai astfel se vor obține rezultate 
bune.

în cazul cînd se va constata o in
festare ulterioară a lanului, la un in
terval «ie 14 zile se vor prăfui din nou 
numai marginile tarlalei.

Gîndacul lucios al raplței (Meligetes 
ae.), gîndacul roșu al rapiței. (Ento- 
moscells ad.) și viespea rapiței (Atha
lia sp.) produc pagube culturilor de 
rapiță și muștar. Gîndacul lucios și cel 
roșu atacă atît ca adult cît și ca larvă 
iar viespea numai în stadiu de larvă.

Atacurile sînt deosebit de păgubi
toare deoarece acești dăunători con
sumă pe iîngă aparatul foliar, și bo
bocii, florile și chiar tinerele silicue. 
Combaterea lor se face, cu hexatox 
1,5 la sută, folosindu-se 30 kg la ha.

în cazul cînd imediat după executa
rea tratamentelor indicate pentru fie
care dăunător in parte survine 6 
ploaie, substanța activă din produsul 
folosit este spălată de pe plante fiind 
necesară repetarea tratamentului res
pectiv.

Ing. NICOLAE LANG 
serviciul protecției plantelor 
din Ministerul Agriculturi

Udarea și prășitul culturilor
irigate prin aspersiune

Mai muli ca anul trecui
Satul Cucerdia din raionul Luduș, 

regiunea Cluj, este în întregime co
lectivizat.

Convinși de faptul că vinzînd sta
tului pe bază de contract cît mai 
multe produse agro-aljmentare își a- 
duc aportul lor la fondul central al 
statului și în același timp își asigură 
creșterea propriei lor bunăstări, colec
tiviștii din Cucerdia măresc an de an 
cantitățile de produse ce le vînd sta
tului pe bază de contract. Dacă anul 
trecut de exemplu ei au livrat statu
lui din cantitățile ce le prisoseau 30

de tone de grîu, 48 de tone de pcw 
rumb, producția de sfeclă de zahăr de 
pe 48 de ha. și 600 de kg. lină, în 
acest an colectiviștii din Cucerdia vor 
vinde statului pe bază de contract 
peste 104 tone grîu, 118 tone porumb, 
12 tone orz, 20 de tone cartofi, pro. 
ducția de sfeclă de zahăr de pe su
prafața de 91 de ha., 100.000 litri 
lapte 1.070 kg lină, 48.000 kg. cînepă 
de fuior etc.

AUREL SEULEAN 
corespondent

COOPERATIVE FRUNTAȘE
La conferința Uniunii raionale a 

cooperativelor de consum din raio
nul Jibou, regiunea Cluj, cooperativa 
din comuna Bălan a raportat îndepli
nirea în întregime a planului de 
contractări.

Astfel, au fost închegate contracte 
pentru 157 tone de grîu, IDO tone 
porumb șl 85 tone de floarea-soa- 
relui.

La fel, cooperativa din comuna

Rediu, raionul Buhuși, a contractat 
cu unitățile agricole cooperatiste și 
cu țăranii muncitori cu gospodărie 
individuală IDO tone de grîu, 
tone de porumb și 30 de tone 
floarea-soarelui.

De asemenea cooperativa din
muna Ștefan cel Mare din raionul 
Vaslui, a contractat anul acesta cu 
355 de tone mal multe cereale șl 
floarea-soarelui, decît anul trecut.

«u 
de

co

Vor încasa 3.347.000 lei 
penîru produsele contractate
Gospodăria agricolă 

colectivă „Răscoala de la 
Bobllna" din comuna 
Bordușani, raionul Feteș
ti, a contractat cu statul 
in acest an 185 de tone 
de grîu, 450 de tone de 
porumb, 200 de tone de 
floarea-soarelui. 5 tone 
de fasole, 8 tone de orz, 
425 de tone de orez.

1.500 de tone de sfeclă 
de zahăr și alte produse 
care-i prisosesc.

Pentru aceste produse, 
gospodăria din Bordușa- 
ni va incasa 
2,963.000 lei. Gospodă
ria a mai 
50.000 de litri de lapte 
de vacă, 30.000 de litri 
de lapte de oaie, 2.000

suma de

contractat

de kg. de lină și 120 de 
capete de porci Ingrăsați.

Pentru produsele ani
male gospodăria va inect- 
sa 384.000 de lei. In to
tal, pentru produsele 
contractate ea va primi 
suma de 3.347.000 lei.

C. FRINCU
corespondent

udare se 
. ____  . și condi
țiile pedoclimatice. Cînd anul este plo
ios, numărul și normele de udări vor 
fi mai mici. In orice caz, udările nu se 
vor face pe arșiță între orele 11-17, 
căci astfel sar putea opări plantele. 
Udarea se face cînd solul trece de la 
starea de umed la reavăn. Cantita
tea de apă la o udare (norma de 
udare) se poate stabili practic prin 
așezarea unor cutii deschise de con
serve (3-4) pe o rază de activitate a 
aspersorului. Apa din cutii se măsoară 
în mm și astfel se poate calcula can
titatea căzută la ha. Norma de udare 
mai este influențată și de starea de 
vegetație a plantei cît și de textura 
solului. De asemenea factori trebuie 
să țină seama brigăzile la alcătuirea 
planului de muncă.

Astfel, la grîu, se aplică în general 
1-3 dări cu o normă de 300-400 mc la 
ha. Aceste udări se aplică primăvara 
după pornirea vegetației, la înspicat și 
la formarea bobului. La udările efec
tuate după formarea paiului, adînci- 
mea aproximativă de umezire a solu
lui trebuie să fie de 60-80 cm. Griul 
nu trebuie udat pe timp rece, pentru 
a nu favoriza apariția ruginei și 
nici pe timp de vî.nt puternic, la înspi- 
care, pentru a-l feri de cădere.

La porumb normele de udare sînt 
de 300-500 mc la ha și se aplică la 
prașila II, înspicare și la formarea bo
bului. In caz de secetă se poate uda 
și înaintea prașilei, mărindu-se norma 
la 400-600 mc la ha. Normele de iri
gare variază de la 1.500-2.000 de mc 
la ha, pentru zona de stepă uscată, 
la 1.200-1.500 mc Ia ha, pentru zona 
de silvostepă. Se va acorda toată a- 
tenția udărilor în perioada dintre înspi
cat și formarea bobului - cînd porum
bul are nevoie de mari cantități de 
apă și hrană.

La culturile 
rul de prașile 
cele cultivate 
execută de cîte 
după fiecare udare, cînd apa 
complet absorbită de sol.

Pentru cultura cartofului, norma de 
irigare este de 1.800-2.600 mc la ha în 
stepa uscată, cu 6-8 udări ; de 1.200- 
2.200 mc la ha în stepa moderată, cu 
4-6 udări și de 1.200-1.600 mc la ha 
în zona de silvostepă cu 3 4 udări. 
Irigarea se face în perioada formării 
tuberculilor, clnd plantele necesită 
cantități mari de apă. Adîncimea de 
umezire a solului în perioada de la

Normele de irigare și de
□ plică in raport de cultură

prăsitoare irigate nu.mâ- 
este mai mare decît la 
în uscat. Frașilele se 

ori este nevoie și 
este

răsărire și pînă la înflorire (forma
rea tuberculilor) trebuie să fie de 
20-30 de cm, iar după formarea tuber
culilor de 40-50 cm.

La sfecla de zahăr udările se a- 
plică în perioada de la începutul în- 
groșării rădăcinei (iunie) și pînă la în
ceputul lunii septembrie. Se înțelege 
că se va uda și înainte de îngroșare.a 
rădăcinii dacă se resimte lipsa de 
apă. In zona de stepă, norma de iri
gare este de 2.000-3.500 mc Ia ha cu 
5-7 udări. Gospodăriile așezate în 
zona de silvostepă vor uda de 4-6 ori, 
cu o normă de irigare de 1.600-3.000 
mc ia ha. Adîncimea umezelei în spl, 
după udare, să fie în perioada de în
rădăcinare de 20-30 cm ; de dezvol
tare a frunzelor - 30-50 cm și de for
marea rădăcinilor — 50-70 cm.

La floarea-soarelui norma de iri
gare este circa 1.000 mc'la ha cu 2 
udări aplicate la formarea capitulelor 
și formarea semințelor. In caz de se
cetă se mai face o udare între aces
tea.

Situația contractărilor
In 13 regiuni ale țării planul de 

contractare a legumelor a fost în
deplinit 
rativele 
regiuni 
lizat.

S-au., , .
contractarea cartofilor de toamnă. In 
Regiunea Autonomă Maghiară cafe 
are a pondere mare în ce privește 
aprovizionarea oamenilor muncb cu 
acest produs, planul de contractări 
a fost realizat în procent de 101,6

§1 depășit de către coope- 
de consum iar în alte trei 

el este aproape de a fl rea-

obținut rezultate bune și la

PfNTRU

de legume
regiunea Cluj 144,9 W

-------la sută, Mu- 
Pitești peste

la sută, în ----
sută, Timișoara 211,7 
nedoara 136,5 la sută, 
135 la sută.

Este necesar ca și 
Oradea Bacău, Stalin. 
Craiova, unde există bune condiții 
pentru cultura cartofilor să se des
fășoare o muncă intensă în vederea 
lichidării rămînerii în urmă a uni- 
tăților cooperației de consum, la con
tractarea acestui prețios produs.

în regiunile 
Suceava și

Rezultate bune
Pînă către sfîrșitu] lunii aprilie, 

majoritatea unităților cooperației de 
consum din țara noastră au obținut 
succese de seamă la încheierea con
tractelor pentru cereale, floarea soa- 
relui și fasole din recolta anului 
I960.

Cele mai bune rezultate s-au ob
ținut în regiunea Constanța, unde co

operativele de consum au îndeplinit 
sarcina de contractare în proporție 
de peste 101 la sută, la toate pro
dusele.

Și U.R.C.C.-urile Timișoara, Au
tonoma Maghiară și Cluj pot ff so
cotite fruntașe în acțiunea de con
tractare a cerealelor, floril-soarelui 
și fasolei.

3^OD-35gODE’LITRIDE LAPTE
PE CAP DE VACA

PENTRU
SUB 1 LEU
PREȚ DE COST PER LITRU

Pe marginea unui articol
de la gazeta de perete

In gazeta de perete a ®,A.S.
Reghin, tov. Well Iuliu, șeful 
serviciului muncă și salarii 

din această unitate, a publicat un 
articol. L-am citit cu luare aminte 
deoarece era vorba de un „simptom" 
care încă se mai înregistrează în 
unele gospodării de stat fruntașe: 
amețeala de pe urma succeselor. In 
1959, îndeosebi în al doilea -semes
tru, gospodăria a obținut rezultate 
foarte bune, care au șituat-o frunta
șă pe Trust. In primul trimestru al 
acestui an însă, cuprinși >de înfumu
rare, unii tehnicieni și muncitori 
n-au mai acordat aceeași atenție or
ganizării și desfășurării procesului 
ae producție ceea ce a făcut ca, în 
unele sectoare de activitate, rezulta
tele să fie cu totul necorespunzătoa
re cond-ițiilor existente. „Ne-am cul
cat pe laurii succeselor", spunea în 
articolul amintit tov. Weil Iuliu. Am

chemat la întrecere celelalte unități 
ale Trustului, luîndu-ne angajamente 
importante... Dar unele grupe sin
dicale care trebuie să dea avînt în
trecerii socialiste nu țin cu regula
ritate consfătuiri de producție, nu a- 
nalizează rezultatele obținute..."

1959, s-au asigurat numai 6.500 
porumb siloz de flecare vacă fu-

salariat la G.A.S. 
raionul Ploești, în- 
sînt j’udecate de că- 

judecată.

noua

fce anume este vorba ? 
rectorul gospodăriei, 

tov. Jabenițan Vasile, agrono
mul șef, tov. ing. Olteanu Ștefan 
șl organizatorul de partid, tov.Samu 
Ladislau, mi-au arătat că, tov. Well 
avea dreptate. Dacă pregătirea te
renului și însămînțările de primăva
ră s-au desfășurat la timp și la un 
nivel agrotehnic superior, în schimb 
în sectorul zootehnic rezultatele de 
pînă acum — îndeosebi în prltnul 
trimestru al anului — n-au fost co
respunzătoare posibilităților. Gospo
dăria nu. și-a îndeplinit plănui la 
livrarea cărnii de porc, la înțărcări
le de purcei etc.

— Dar cu producția de lapte cum 
stă gospodăria? am întrebat.

— Deși planul la zi pe gospodărie 
este îndeplinit și depășit mi-a răs
puns tov. Jebenițan pînă acum, nu 
ne putem mîndri cu rezultate ase
mănătoare celor din 1959, cînd am 
dat pește plan peste 22 de vagoane 

‘ . i care 
stau lucru- 
condusă de 
Dumitru de 
depășit plă
cu 10.500

de lapte. Sînt unii mulgători 
muncesc pilduitor. Așa 
rile cu cei din brigada 
către comunistul Tancu 
la secția Suseni, care au 
nul în. primul trimestru 
litri de lapte. Nu același lucru pu
tem spune însă despre brigăzile con
duse de tov. Suditu Ion șl Ploscaru 
Aurel, de la secția Voivodeni, care 
n-au realizat planul trimestrial. A- 
ceasta din pricină că n-au acordat a- 
tenția cuvenită îngrijirii și furajării 
vacilor de lapte șl care ne-au tras 
înapoi în ce privește realizarea sar
cinii de plan pe gospodărie...

Consiliul gospodăriei a analizat a- 
ceastă rămînere în urmă, ca și ce
lelalte lipsuri din sectorul zootehnic 
și a luat măsuri pentrd înlăturarea 
deficiențelor, pentru îndeplinirea an
gajamentelor luate de către mulgă
tori...

In 
kg . 
rajată. Acest prețios furaj s-a culti
vat de altfel numai pe 125 ha, iar 
produeția a fost mică, datorită fap
tului că semănatul s-a făcut tîrziu. 
Anul acesta, s-au însămînțat 198 ha. 
cu porumb siloz, .planificindu-se a se 
obține cel puțin 30.000 kg. la ha, 
Se vor asigura cel puțin cîte 1-0 tone 
de porumb siloz pe cap de vacă fu
rajată. De data aceasta, semănatul 
porumbului siloz s-a făcut la vreme i 
și în teren foarte bine pregătit, astfel AJ 
îneît există garanția că planul va * 
putea fi realizat. In plus, anul aces-s 
ta, atît la secția Smeeni cît și la sec
ția Voivodeni, s-a asigurat în canti
tăți suficiente conveierui verde 
cesar. Spre deosebire de anul 
cut, furajele din conveier au 
cultivate în imediata apropiere 
grajdurilor. De asemenea, cele 140 
ha cu pășuni naturale au fost curăți
te bine și îngrășate, astfel incit vaci
lor li s-a asigurat iarbă suficientă 
și de bună calitate.

S-au luat măsuri și pentru ame
najarea unor tabere de vară (unde se 
vor folosi 2 păstori electrici cu care 
a fost dotată gospodăria).

Mai sînt însă destule lipsuri de 
remediat la unele grajduri. In pri
mul rînd lipsa luminel electrice. De 
curînd. la secția Voivodeni această 
lipsă a fost lichidaiă. Apa necesară 
vacilor se scoate însă tot de la fîn- 
tîni cu cum pene. Gospodăria a pro
iectat construirea unui apeduct la^. 
secția Voivodeni cu ajutoru.i cărui^^L 
să poata fi trasă apa in grairlui^^K 
Mica mecanizare se va extinde 
altfel și prin introducerea v mulsului 
electric la brigada condusă' de tov. 
Ploscaru Aurel.

ne- 
tre- 
fost 

a

ION STAFIE,
Movila Vulpii, 
treabă ce fapte 
tre consiliul de.

RĂSPUNS: In competința consilii
lor de judecată din întreprinderi intră

In comuna Călugărenl din regiunea București a fost construită o nouă școală cea pe care 
fotografia de față. o vedeți în

Să vedem mai întîi care sînt 
aceste angajamente ?

De la 50 de vaci, mulgă
torii s-au angajat să obțină anul a- 
cesta cîte 4.000 de litri pe cap de 
vacă furajată, iar de la restul de 
225, cîte 3.350 de litri (în 1959 s-au 
obținut 3150 de litri).

Ce măsuri s-au luat pentru a se 
realiza această producție? Iată-le :

Toate cele de mai sus sînt lu
cruri bune. Rămîne ca de aici 
înainte conducerea gospodă

riei șl în priniu] rînd tov. ing. zoo
tehnist Ștef Țlberiu să îndrume și 
să controleze cu mai multă perseve
rență țnunca brigăzilor de mulgă
tori ca -și a crescătorilor de porcine, 
trăgindu-i la răspundere pe șefii de 
secții care nu organizează procesul 
de producție cum trebuie, populari- 
zîndu-1 pe fruntași și stimulîndu-i.

In felul acesta, gospodăria de stat 
Reghin se va situa din nou printre 
unitățile fruntașe din Regiunea Auto
nomă Maghiară, iar Iov. Well Iuliu 
va avea prilejul să scrie la gazeta 
de perete un articol în care să sub
linieze succesele gospodăriei.

AL RA1CU



Cu toate forțele la executarea
muncilor agricole de sezon

Zi de muncă la gospodăria colectivă 
din Drăghiceni

insa pornesc

președintele 
cu brigadierii 

de conducere.

agronom, avem toată în- 
producțiile planificate în 
fi nu numai realizate, dar 
Gospodăria are în plan

pl ivitul

echipă, 
fiecare

La orizont mijea o geană de lumină. 
In ceasurile acestea cînd ziua învinge 
noaptea, pe ulițele satului începe for
fotă. Colectiviștii -pornesc grăbiți către 
sediul gospodăriei. Alții 
direct la cîmp.

La sediul gospodăriei, 
Năstase Dumitru discută 
și membrii consiliului
Președintele dă indicații precise : „Bri
gada I trimite echipele la grădină. 
Brigada a il-a - toată — la 
mazărei...

Apoi brigadierii și șefii de 
find ce au de făcut, pornesc
i treburile lor. Intre timp, ograda gos

podăriei a rămas din nou pustie. In 
depărtare se pierde și cel din urmă 
zgomot al căruțelor ; colectiviștii zo
resc să ajungă mai devreme la cîmp.

Soarele a căpătat acum formatul u- 
nei roate mari de căruțe. E o diminea
ță frumoasă de mai. De departe răz
bate zvon de cîntec tineresc. Basmale 
roșii se zăresc acum în largul cimpu
lui. Acolo prășesc colectivistele din 
comuna Drăghiceni, raionul Caracal.

Fetele cîntă vesele, de-ai crede că 
foc repetiție la cor. Ioana Radu Năs- 
tcse cîntă așa de frumos de parcă ar 
fi cîntăreață de cînd lumea. Cîntă, dar 
și lucrează bine, ca și celelalte tova
rășe ale ei. Unele plivesc culturile de 
mazăre ; altele, in apropiere, prășesc 
de zor. Și plivitul și prășitul sînt lu
crări de sezon, care trebuiesc făcute 
^eît mai repede și cît mai bine. Așa 
se asigură recoltele bogate.

Bărbații nu se lasă nici ei mai pre
jos ca vrednicie. Marin Guțu, Niculae 
Ungureanu, Pantele Savu, in frunte cu 
șeful de echipă Mihalache Moceșanu, 
amenajează 

rămași la 
terminarea 
male. Orele
soarele a ajuns la asfințit, 
de muncă se încheie, «oamenii au de 
ce să fie și mai veseli de cum erau la 
Începutul lucrului, în zorii zilei. Munca 
le-a fost spornică. Prașila 1 Ia porumb 
pe suprafața de 200 de hectare va fi 
terminată în cîteva zile, iar prașila a 
ll-a la sfecla de zahăr și floarea-soa
relui, pe 75 de ha a început tocmai la 
timp potrivit. Nici o buruiană n-ai să 
găsești în urma harnicilor colectiviști.

Inginerul agronom Gheorghe Stratan 
e nelipsit din mijlocul oamenilor.

Acum, cînd prășitul culturilor este în 
toi, el îndrumă pe colectiviști să exe
cute toate lucrările așa după cum au 
învățat la cursurile agrotehnice.

— După cum se prezintă starea cul
turilor și după munca oamenilor, spu
ne inginerul 
crederea că 
acest an vor 
și depășite.
să obțină la hectar : 3.500 kg de po
rumb boabe, 1.200 kg de floarea-soa
relui, 60.000 kg de sfeclă de zahăr și 
2.000 kg de grîu.

O zi de muncă. în gospodăria co
lectivă din Drăghiceni înseamnă ve
selie și noi succese pe drumul ce duce 
la recolte bogate, la realizarea de tot 
mai mari venituri, la făurirea unei vieți 
tot mai fericite.

Așa grăiesc faptele colectiviștilor.

DANA CIGUSIEVICI

PRĂȘESC FLOAREA-SOARELUI

La gospodăria agricolă colectivă Cumpăna, din regiunea Constanța, se 
dă mare atenție îngrijirii culturilor. In fotografie membrii brigăzii 
conduse de tov. Georgescu Florea, lucrînd la prășitul florii soarelui.

IN RAIONUL BRĂNEȘTI
T

multa atenție lucrărilor

O PRAȘILA DATA LA TIMP 
FACE CIT O PLOAIE BUNA

canalele de irigație ; alții 
gospodărie — lucrează la 
construcțiilor pentru , ani- 
trec pe nesimțite, iar cînd 

cind ziua

In vederea irigării 
culturilor

La secția Rîsești a G.A.S. Huși, 
au început de cîtva timp lucrările 
pentru reamenajarea și amenajarea te
renului în vederea irigării a peste 
270 ha teren, dintre care 110 ha :ii 
porumb, 60 ha cu griu, 60 ha cu floa
rea-soarelui, 40 ha cu pășune etc.

Muncitorii, de la G.A.S. Huși, sub 
îndrumarea inginerilor și tehnicieni
lor, sîirrt hotărtți să irige culturile 
la vreme pentru a obține anul a- 
cesta recolte cit ma: mari. In acest 
an se va iriga o înseninată suprafață 
cu culturi și la punctul Drînceni.

Experiența anilor trecuți le-<a dove
dit multora dintre membrii unităților 
agricole cooperatiste din raionul Bră
nești, că aplicarea la vreme și de cîte 
ori’ este nevoie a lucrărilor de între
ținere a culturilor contribuie din plin 
la obținerea de recolte bogate. Prășind 
porumbul de patru ori, în perioada 
cînd plantele aveau mai multă nevoie 
de umezeală, gospodăria colectivă „23 
August" din satul Vărbilău, comuna 
Hagiești, bunăoară, a obținut în anul 
trecut de pe cele 38 de ha. cultivate 
cu această plantă mai bine de '2.900 
kg. boabe la ha. " 
podăriile colective 
și „7 Noiembrie" _ _____ _ ____
nești, executând lă timp șl bine com
plexul de reguli agrotehnice cerut de 
fiecare plantă — dintre care lucrările 
de întreținere a culturilor a ocupat 
desigur'un loc însemnat — au izbutit 
să realizeze în anul 1959, prima peste 
28.400 kg. de sfeclă de zahăr la ha. 
iar a doua 1.600 kg. de floarea-soare
lui la ha.

— La noi, în condițiile de secetă ale 
Bărăganului, spunea zilele trecute tov. 
Tithe Gheorghe, președintele -gospo
dăriei colective „Drumul lui Lenin" din 
Cătrunești, o prașila făcută la vreme 
valorează cît o ploaie bună.

Nu e de mirare deci că și în acest 
an gospodăriile colective din comunele 
susamintite sînt fruntașe la executa
rea lucrărilor de întreținere a culturi
lor. Pină în zilele trecute gospodăriile 
colective din comuna Hagiești, de pil
dă. prășiseră cultura ■ de sfeclă de 
zâhăr de două ori, exăcutînd și rări
tul acesteia, pe cea de floareâ-sbare- 
lui o dată, iar la poruimb prășiseră 
peste 200 de ha. din 709 ha. cultivate

38 de ha. cultivate

De asfemenea, gos- 
„Drumul lui Lenin" 
din comuna Cătfu-

— Colectiviștii și întovărășiții din 
comuna noastră ne spune tov. ing. 
Dumitru Constantina, de la sfatul 
popular al comunei Brănești, luptă 
pentru a asigura o desime potrivită 
a plantelor ,1a hectar. Ei s-a.u convins 
că. densitatea nu se asigură numai la 
semănat ci mai cu seamă acum, .în 
timpul executării lucrărilor de între
ținere.

Intr-adevăr, în zilele acestea o dată 
cu prășitul colectiviștii și întovărășiții 
din Brănești execută răritul sau com
pletarea golurilor din culturile prăși- 
toare. Așa, de exemplu, membrii gos
podăriei colective ,,Nikos Beloiainis" 
din satul Pasărea, au făcut completări 
de goluri cu sămînță umectată la cul
tura sfeclei de zahăr pe o suprafață 
de circa 3 ha., iar cei din gospodăria 
„9 Mai" au completat golurile din 
cultura de porumb, tot cu sămînță 
umectată, pe mai bine de 10 ha. unde 
ciorile adunaseră o parte din boabele 
semănate. De asdmenea, la cultura 
sfeclei de zahăr, care ocupă 140 de 
ha din suprafața arabilă a comunei, 
s-a executat răritul cu atenție, asigu- 
rîndu-se o densitate de 9-10 plante 
pe m.p.

DE CE NU ÎN TOATE COMUNELE?

această plantă.

DENSITATEA NORMALA 
A PLANTELOR - FACTOR 

DE SEAMA

culturi și la punctul Drînceni.

AUREL CIULEI
corespondent

O problemă deosebit de Importantă 
pe care -o urmăresc cu atenție majo- 
rrtatea unităților agricole cooperatiste 
din raionul Brănești-^ște -și aceea a 
asigurării unei' densități normale -de 
plante ne unitatea de suprafață, fac
tor de seamă în obținerea de pro
ducții mari.

--------------- ------ ,------------- *—.---------- --------

Am scos în evidență oîteva din rea
lizările unor unități agricole coopera
tiste din raionul BrăfieȘti în privința 
întreținerii culturilor. Din păcate însă, 
trebuie spus - că nu în toate comunele 
raionului se acordă aceeași atenție e- 
xecutării acestor lucrări. Datorită lip
sei de interes de care dau dovadă 
unele sfaturi populare comunale în pre
zent -exista (Comune în care, deși gra
dul de îmbiiruienire a culturilor este 
destul de mare, lucrările de întreține
re sînt neglijate, ele a'esfășurîndu-se 
neîngăduit de încet. In comune ca 
Platonești, Mariuța, Cernica, etc., bu
năoară, pînă la 20 mai fuseseră prășite 
numai circa 50 la sută din suprafe
țele de floarea-soarelui, deși pînă la 
această dată prașila 1-a trebuia Be 
mult terminată la această cultură 
(gospodăria colectivă J Noiembrie" 
din Progresul a terminat de prășit 
pentru a doua oaîă cele 110 ha cu 
floarea-soarelui).

Și mai slab stau lucrurile în ce pri
vește prășitul porumbului. Este destul 
să arătăm că din cele 28.626 ha cui-

tivate cu porumb pentru boabe și si
loz de unitățile agricole socialiste din 
raion, fuseseră prășite pînă la 20 mai, 
doar circa 3.100 de ha, iar în comune 
ca Fundeni, Belciugatele, Mariuța, 
Fundulea etc., care au cite 880 —, 
2.300 de ha cu porumb, prășitul acestei 
culturi încă nu începuse. „Nu sînt bu
ruieni" sau „porumbul e încă mic" 
acestea sînt cuvintele prin care sfatu
rile populare comunale și tehnicienii 
agricoli caută să motiveze rămînerea 
în urmă cu această lucrare. Ambele 
justificări sînt desigur greșite și pă
gubitoare. Mai întîi, pentru că prăși
tul nu se execută numai pentru dis
trugerea buruienilor ci și pentru men
ținerea umezelii în sol, iar în al doilea 
rînd, tocmai pentru că porumbul este 
mic trebuie prășit spre a fi ajutat să 
crească. In afară de aceasta, fie-n.e cu 
iertare, dar în multe locuri am văzut 
culturi de porumb îmhuruienite. Și, 
dacă ar fi să dăm exemple, întovără-, 
șirile din Cernica, care au prășit doar 
25 de ha din 1.008 ha cultivate cu 
porumb, ar trebui să fie printre aces
tea, avind întinse suprafețe cu porumb 
năpădite de buruieni.

Așa stînd lucrurile 
de datoria' organelor 
iodului Brănești și a 
lare să ia cele mai 
care să ducă la impulsionarea execu
tării lucrărilor de întreținerea culturi
lor. De asemenea, gospodăriile colec
tive din Șindrilița, Găneasa și Gălbi- 
nași și întovărășirile din Sohatu, care 
au goluri în culturile de .porumb, tre
buie, să treacă neîntîrziat la completa
rea acestora pentru a se asigura 
astfel o densitate cît mai bună de 
plante la ha.

socotim că este 
agricole ale ră
sfățurilor popu- 

potrivite măsuri

P. VARAȘTEANU

în raionul Drâgâneșii-Olt

DRUMUL ÎNFLORIRII CONTINUE 
A PATRIEI NOASTRE

(Urmare din pag. l-a)

rirea suprafeței cultivate cu porumb 
la 4.000.000 ha, din care circa 
1.200.000 ha cu porumb pentru si
loz ; va fi asigurată, în mod deose 
bit, prin mărirea producției la hec 
tar, care va putea să ajungă într-un 
an agricol normal, în medie pe țară, 
la 2.500-2.800 kg., iar in gospodă
riile agricole de stat la 3.200-3.500 
kg-

După cum se știe, țara noastră are 
condiții deosebit de favorabile pen
tru creșterea animalelor. Ținind sea
ma de posibilitățile existente, proiec
tul de Directive prevede o mare 
dezvoltare a creșterii animale
lor. Pînă in 1965, va trebui să a- 
jungem la 5.800.000 bovine, față de 
4.450.000 în 1959, din care vaci 
2.900.000, față de 2.156.000 în 
1959. Va crește considerabil numă
rul animalelor proprietate obșteas
că în gospodăriile colective și nu
mărul animalelor în gospodăriile de 
stat. In G.A.S.-uri, bunăoară, numă
rul vacilor va trebui să crească de 
la 60.000 în 1959, la peste 300.000 
în 1965. In aceeași perioadă, numă
rul ovinelor pe întreaga țară, va a- 
junge la 13 milioane, din care peste 
8,5 milioane cu lînă fină și semifi- 
nă. Efectivul de porci va crește în 
1965 la circa 7.500.000, față de 
4.300.000 în 1959. O atenție deose
bită va fi dată și creșterii păsărilor 
etc.

Ca urmare a creșterii șeptelului,

producția totală de carne în greutate 
vie la 100 ha. va trebui să ajungă 
în 1965 ia 12,5 tone, față de 6 tone 
in 1959.’ Va crește simțitor cantita
tea de lapte, ouă, lină etc.

Se va dezvolta considerabil cul
tura plantelor tehnice, legumelor și 
cartofului, stăruindu-se în mod deo
sebit asupra obținerii de producții 
mari la ha.

Pentru 
fructe, se prevede extinderea plan
tațiilor de pomi de la 190.000 ha 
în 1959, . " ‘ ---------- ’ '
1965. In cultura viței de vie se va 
da atenție îmbunătățirii calitative a 
patrimoniului viticol, asigurîndu-se o 
dezvoltare deosebită varietăților de 
struguri de masă șl pentru vinuri de 
calitate superioară. In 1965, supra
fața viilor va trebui să crească la 
300.000 ha., de pe care să se obțină 
în medie, în anii normali de climă, 
1.400.000 tone struguri, cu aproa
pe 50 la sută mai mult decît pro
ducția medie pe ultimii cinci ani.

Proiectul de Directive se ocupă 
pe larg și de problema investițiilor 
și construcțiilor. Pentru perioada 
1960-1965 se prevede un volum de 
investiții din fondurile statului de 
170-180 miliarde lei, de circa două 
ori mai mult decît în anii 1954- 
1959.

Gospodăriile colective, cooperația 
meșteșugărească și cooperația de 
consum vor realiza și ele, din fon
durile proprii pentru nevoile dez
voltării lor economice, un volum de 
investiții de peste 11 miliarde lei.

.........- ------------ ----------- -----------

mărirea producției de

pînă la 300.000 ha în

Oamenii muncii dezbat Proiectul de Directive

Printre muncitorii 
Centrului mecanic Otopeni

Preocupare pentru 
îngrijire a

buna
pășunilor

De pe cele aproape 300.000 de ha de 
pajiști naturale existente în regiunea 
Hunedoara se asigură circa 80 la sută 
din necesarul de masă verde și fin 
pentru șeptelul acestei regiuni. Din a- 
ceastă suprafață, 171.625 de ha sini 
folosite ca pășune, restul ca 
Pășunile dau o producție bună și a_ 
ceasta datorita faptului că în cea mai 
mare parte sint bine îngrijite.

■finețe.

Ești mtilțiîttTiti ?

tic se face cu gardul electric. In 
acest an vor fi amplasate pe pășunile 
htmedorene 20 de garduri electrioe- 
Realizări frumoase au în ceea ce pri
vește buna gospodărire a pășunilor și 
colectiviștii din Pricaz, care — în ve
derea combaterii eroziunii — au plan
tat pomi fructiferi la distanțe duble 
față de cele normale. In întreaga re
giune s-au plantat pe pășuni și finețe, 
în scopul stăvilirii «erodării solului 264 
de ha cu salcîini și 144 ha cu pomi- 
fructiferi. Materialul săditor a fost a- 
sigurat de sfaturile populare.

Și în zona de munte se desfășoară 
lucrări de îmbunătățire a pășunilor. 
Prin lucrări de defrișare și apoi de 
supraînsămințare se vor pune în ex
ploatare 1.800 ha de pajiști în raioanele 
Petroșani (1.209 de ha) și Hațeg (600 
de ha). Sămînță necesară este asigu
rată din producția loturilor semincere 
din raioanele Alba și Orăștie și din 
flora spontană. Anul trecut pe întreaga 
regiune s-au însămînțat (sttpraînsă- 
mînțat și rernsăTnințat) 691 de ha de 
pajiști

Dacă din partea sfaturilor populare 
raionale și cel regional există preocu
pare pentru îmbunătățirea pășunilor, 
nu aceiași lucru se poate spune despre 
unele sfaturi populare comunale. Bună 
oară, în comuna Rîu de Mări, raionul 
Hațeg, președintele comitetului execu
tiv al sfatului popular Comunal se face 
reprezentantul chior care neglijează 
curățirea' și defrișarea a 1.600 ha de 
pășune și fîneață sub motiv că... n-are 
vreme. Neglijențe de acest fel dove
desc și sfaturile populare comunale 
Blîndiana, Băciș, Barcea Mare și al
tele care n-au moWîz.ai comitetele de 
gospodărite a fondului zobpastoral co
munal’ în acțiunea de îmbunătățire a 
pajiștilor, Este bine că astfel de ca-, 
zuri sint puține ta număr 4n Tegîwnea 
Hunedoara. Și ar fi mai bine dacă 
asemenea atitudini față de soarta pă

șune model, unde jiștilor ar dispare complet.

In preajma scoaterii animalelor Ia 
pășunat, adică pe la începutul lunii 
mai, fuseseră curățate peste 80 la sută 
din pășunile, pentru care erau planifi
cate lucrări de întreținere. 'Ctirfițifea 
pășunilor nu s-a redus numai la în
depărtarea mărăcinilor sau mușuroaie
lor, ci și a diferitelor buruieni, ca lap. 
tele ciinelui, arboreți etc. Pe o supra- 

de peste 12.000 de ha de pășune 
și finețe au fost a- 
plicate ’îngrășămin
te naturăle și «chimi
ce. In diferite locuri 
dm regiune s-au 
executat și lucrări 
de combatere a 
eroziuni, prin îm
păduriri sau plan
tări cu pomi fructi
feri, mi salcrmi, su- 
praînsămînțări, re
faceri capitale a pă
șunilor. Pe valea, 
Secașului, de pildă, 
in raiinul Sebeș, se 
lucrează, sub con-,
«ducerea Oficiului 
regional de îmbu< 
nătățiri funciare, la 
desecarea »4.250 
de ha. de finețe. In 
raionul Sebeș, în 
comuna Boz. prin 
mutica patriotică e- 
ieațuată de țăranii 
muncitori âu fost 
edate circuitului a- 
gricol 80 de ha. de 
pășune, iar în co
muna Aurel Vlfticu 
din raionul Orăștie 
196 ha de pășune.

In satul Drîmbar 
« fost creată o pă-

Semănatul orei ului 
trebuie grabnic terminat

Toate cele 1.470 de ha. planificate a 
fi cultivate cu orez in acest an în re
giunea Pitești, se află în raionul Dră- 
gănești-Ott. Deși timpul este foarte 
înaintat și căldura din ultima săptăml- 
nă a creat condiții optime pentru gră
birea acestei lucrări, plhă la 20 mai, 
din această suprafață mai rămăseseră 
de însămînțat 463 de ha.

Unele gospodării colective și întovă
rășiri agricole unde munca a fost bine 
organizată au reușit să termine însă- 
niînțatal orezului încă de la 18 mai. 
De pildă, la gospodăria colectivă „Dru
mul lui Lenin“ din satul Testra — 
comma Sostovăț, s-au însămînțat 150 
ha; la gospodăria colectivă „Victoria" 
din comuna Dăpeasa 70 ha; la întovă
rășirea .agricolă ^Mitrea Cocor" din

Muncitorii centrului mecanic Oto
peni, au aflat cu îndreptățită mîndrie 
că ziarele au publicat proiectul de Di
rective ale Congresului al Ill'lea al 
P.M.R. pentru planul de dezvoltare a 
economiei naționale pe anii 1960—1965 
și pentru programul economic de 
perspectivă. Chiar în ziua apariției, la 
pauza de prînz, ei au citit în grupuri 
ziarele.

In această zi am avut prilejul să stau 
de vorbă cu ctțiva lucrători de la acest- 
centru mecanic. Toți mi au vorbit des
pre străduința pe care o vor depune 
pentru a aduce o contribuție cît mai 
importantă la realizarea sarcinilor mă
rețe puse de partid. Cum anume ? In
troducând în prooesul de producție pe 
scară tot mai largă cuceririle tehnicii 
și științei, astfel incit productivitatea 
muncii să crească cît mai mult, să re
ducă prețul de cost și să îmbunătă
țească continuu calitatea lucrărilor fă
cute.

Colectivul centrului mecanic Otopeni 
a reușit ca prin transpunerea în viață 
a sarcinilor trecute în planul de mă
suri tehnico-organizatorice să realizeze 
economii peste plan în valoare de a 
proape 200.000 lei, din cele 300.000 lei 
cît s-a angajat să facă pînă la sfîrșttul 
anului. Ca întotdeauna, la baza succe
selor stă munca însuflețită a oamenilor 
în frunte cu comuniștii, care înțeleg să 
întîmpine cel de-al IlI-lea Congres al 
Partidului cu realizări tot mai mari în 
producție. Printre aceștia se numără to
varăși cum este comunistul Ion Budeș- 
can, matrițer, un neobosit inovator care 
numai în acest an a depus la cabinetul 
tehnic 7 inovații; alte zeci de inovații 
făcute în anii trecuți de tov. Ion Bu. 
deșcan au adus și aduc unității econo
mii de zeci și zeci de mii de lei.

Vna dintre cele mai vechi muncitoa
re din secția turnătorie a centrului me
canic este și miezuitoarea Rafîra Nfco- 
lae. La locul de muncă ea este exem-

piu în executarea lucrărilor de bună 
calitate. Muncind cu vrednicie, nu tre
ce zi în care să nu-și depășească nor
ma de producție cu 10—25 la sută.

La secția strungărie. în fruntea între
cerii socialiste pentru realizarea de cît 
mai însemnate economii este strungarul 
Drăghiei Constantin. El folosește ratio
nal materialele în procesul de fabrica
ție și aplică diferite dispozitive pentru 
reducerea timpului normat. La reperul 
piston tractor S-80; bunăoară, utilizînd 
un dispozitiv, a simplificat mult opera
ția de stmnjire, reducind astfel valoa
rea manoperei cu 5 la sută.

Tînănd Nițu Constantin, inginer teh
nolog cu documentarea, ajută pe mun
citori la locul de muncă pentm găsi
rea de noi și noi soluții menite a con
tribui la reducerea consumurilor spe
cifice';' la folosirea de metode avansate 
de lucru, la generalizarea metodelor și 
inovațiilor din alte întreprinderi. Apli
carea tuturor acestora contribuie în 
hună măsură la reducerea prețului de 
cost al produselor, la creșterea produc
tivității muncii.

— Scrieți în ziar că echipa noastră 
a făcut pînă acum economii în valoa
re de 5.200 lei, spunea șeful echipei, de 
mecanici moteuri, utemistul Cioc Tra
ian. Metodele noastre de muncă ? Re- 
condiționarea pieselor și organelor ne
cesare reparării tractoarelor și motoare
lor venite din S.M.T.-uri și gospodării 
de stat. Adăugind la aceasta o și mai 
hună organizare a locului de muncă, 
noi am contribuit la reducerea prețului 
de cost al reparațiilor.

...Pauza de prînz se terminase. Mun
citorii centrului mecanic din Otopeni re
începuseră munca cu și mai multă în
suflețire. Proiectul de Directive ale ce
lui de-al Ill lea Congres al Partidului 
le-a dat un nou imbold în muncă pen
tru înfăptuirea cu succes a sarcinilor ce 
le revin din planul de dezvoltare eco
nomică pe 6 ani.

Peste 58 la sută din fondul investi» 
țiilor de stat va fi alocat pentru con
tinuarea dezvoltării industriei. Din 
acesta, circa trei sferturi vor fi alo
cate industriei hotărîtoare în econo
mia națională.

Agricultura se bucură și ea de o 
deosebită atenție, urmind a primi 13 
la sută din fondul total al investi
țiilor de stat.

Un procent îndemnat — II la su
tă — este preyăzut, de asemenea, 
pentru acțiuni socâal-culturale; con
strucții de locnințe, dezvoltarea în- 
vățămîntului, ocrotirea sănătății, cer
cetări științifice și cultură.

In ceea, ce privește învățămîntul, 
proiectul de Directive arată între al
tele că In această perioadă va fi în
cheiată generalizarea învățămîntului 
de 7 airi șl va începe trecerea trep
tată la învățămîntul general de 8 
ani, iar durata învățămîntului de cul
tură generală va ajunge la 12 ani.

Cifrele proiectului de Directive 
dovedesc o dată în plus că, pe mă
sură ce economia țării noastre se 
dezvoltă, se îmbunătățește și nivelul 
de trai al celor ce muncesc. Iată, de 
pildă, în 1965, ca urmare în prin
cipal a sporirii producției agricole, 
și mai ales a producției marfă, prin 
valorificarea, produselor agricole că
tre stat pe calea contractărilor și a- 
chizițiilor, veniturile țărănimii mun
citoare vor crește cu 40 la sută 
față de 1959.

Pentru dezvoltarea activității cul
turale și artistice se vor construi în 
întreaga țară noi așezăminte de artă 

. șl cultură, între care și 200 cinema- 
ftografe noi. Se va înzestra rețeaua 
/cinematografică cu peste 4.000 aua- 
rate, vor lua ființă noi biblioteci, 
cămine culturale, vor. fi construite 
spitale noi șl va fi mărită capacita
tea celor existente cu 18.000 paturi.

In anii 1960-1965 vor fi electri
ficate 4.000 sate, adică de trei ori 
mai mult decît în ani 1954-1959.

Citești proiectul de Directive și-ți 
tresaltă inima de bucurie. Privești 
în trecut, scrutezi și viitorul și-ți 
dai seama cît de mari progrese am 
făcut de cind, sub conducerea înțe
leaptă a partidului, am rupt cătușele 
în care ne țineau burghezia șl mo- 
șierimea. Iți dai seama cît de lumi
nos și frumos va fi viitorul.

Au trecut numai 15 ani de cind 
țara noastră se număra printre cele 
mai înapoiate țări din Europa. Astăzi, 
Rominia este o țară cu o industrie 
socialistă înaintată, cu o agricultură 
în plină dezvoltare, în care oamenii 
au o viață îmbelșugată. Vor mai trece 
încă 15 ani și, așa cum arată proiec
tul de Directive, programul de dez
voltare a economiei naționale în 
perspectivă „va trebui să asigure dez
voltarea armonioasă a tuturor ramu
rilor economiei naționale, acordîn- 
du-se în continuare prioritate indus
triei grele, precum și realizarea unul 
asemenea belșug de produse care 
să permită ridicarea bunăstării po
porului muncitor la nivelul celor mal 
avansate țări din lume“.

Vremea cînd poporului romin 1 
se spunea „sărac în țară bogată" 
s-a dus o dată cu stăpînirea burghe- 
zo-moșierească. Astăzi, poporul nos
tru pășește cu fruntea tot mai sus 
spre zările senine ale socialismului 
și comunismului. El întîmpină cu 
entuziasm in muncă cel de-al Hl-lea 
Congres al Partidului său drag, 
fiind sigur că tot ceea ce năzuiește 
va fi împlinit, căci ,are la cîrma vie
ții sale un cîrmaci iscusit și hotărît 
care-I conduce tot mai departe șl tot 
mai sigur pe calea luminii și a feri, 
cirii.
^IIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIHIIUHIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIII^  
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Pe tarlalele întovărășiților

Dar tu ?
Desen de N. CLAUDIU pășunatul sistema- VIRGIL R1ZESCU

Drăgănești-OU 4If50 ha.
La alte unități agricole * cooperatiste 

din acest, raion au mai rămas insă de. 
însămînțat suprafețe destul de însem
nate cu oret. De exemplu, întovărășirea 
„Steagul Roșu" din comuna Sprincena- 
ta, din 111 ha. planificate a însămînțat 
numai 80 ha; la întovărășirea agricolă 
„Scînteia" din aceeași comună s-au tn- 
sămînțat numai 80 ha din cele 129 ha 
prevăzute; la gospodăria colectivă „Se
cerișul" din comuna Rrimza.ru, mai sînt 
de insămințai încă 16 ha etc.

Care să fie oauza rămlnerii în urmă 
a acestei lucrări în raionul Drăgănești- 
Olt? Doară S.M.T. Radomirești a pre
gătit terenurile amenajate și a insta
lat cele 49 de motopompe la timp și în 
condiții cu mult mai bune ca în anul 
1959.

Explicația întirzierii însămînțatulni o- 
rezuluî constă în faptul că la unitățile 
agricole cooperatiste rămase în urmă 
nu au fost amenajate în întregime din 
timp suprafețele care urmau să fie in- 
sămmțate cu orez, Tărăgănîndu-se a- 
ceasta lucrare — așa cum 's-a întîmplat 
la întovărășirile „Steagul Roșu" și 
„Scînteia" din comuna Sprîncenata, 
firește, însămînțatul a bătut pasul pe 
loc.

Socotim că este necesar ca tovarășii 
din conducerea secției agricole a raio
nului Drăgănești-Olt, cu sprijinul tov. 
ingineri Crafcenco Mihai și Poian Gă
urii de la secția agricolă regională 
care au și sarcina de a îndruma aceste 
lucrări, să mobilizeze pe membrii uni
tăților agricole cooperatiste rămase in 
urmă cu însămînțatul orezului, spre a 
termina grabnic amenajarea și bineîn
țeles lucrările de însămințare a orezu
lui...........................

AL. ION

Ploile conteniseră. Pămintul < 
acum, aburea sub. razele .calde 
soare. învolburat, Neajlovul iși 
apele tulburi, gata să năvălească din 
albie.

— Pe-aici au prăpădit pe turci oște
nii lui Mihai Viteazu, zise tehnicianul 
agronom, Stanică Petrescu, >cu care 
pornisem să .vizitez lucrările de întreți
neri a culturilor de 
Călugăreai^

Cum or fi arătat pe vremea aceea 
meleagurile istorice ale Călugăreai lor, 
nu știu. Acum Insă, văile și cliiiuriK 
coastelor, șesurile și luncile sînt aco
perite de culturi. Ici, verdele de sma
rald al griului și orzului; dincolo, ma
zărea înflorită, de parcă ar fi troenit 
pămintul cu omăt in plină primăvară. 
iar culturile de porumb, floarea-soarelui 
și sfeclă de zahăr, cresc de toată min- 
drețea, semn al hărniciei țăranilor din 
Căi ugăreni.

Pe cim,p, mulțime de oameni la mun
ca cimpului. Tractoristul Ciocirlan Va- 
sile prășea porumbul întovărășiților din 
C.ălugărcni. Nea Suță Mihai, secreta
rul 'întovărășirii ,,Unirea", calcă min- 
dru pe alături de nai. înalt, bine făcut, 
gaia să pășească pragul celui de-al șa
selea deceniu, nea Mihai nu mai con
tenește cu laudele. Dar el nu laudă 
griul de pe cele 132 de hectare, în care 
tiu se vede fir de buruiană și care a 
fost plivit de două ori. Nu laudă nici 
mazărea de pe cele 20 de hectare de 
la Teiuș, care a fost plivită, a înflo
rit și e gata să lege, și mei porumbul 
de pe cele 234 de hectare la care e 
aproape gata prașila 1, ci laudă pe cei 
doi tractoriști de la S-M-T. Călugă
reai, pe Vasile. Ciocirlan și pe Urșu. 
Ștefan care le-au lucrat întovărășiților 
diti Călttgăreni tarlalele.

Mă uit cu Inare aminte la culturi șl 
văd crtă dreptate au întovărășiții să-i 
laude pe tractoriști, pentru că au făctd 
lucrări de cea mai bună calitate. Piuă 
anul trecut, puțini țărani muncitori in
traseră în tarlalele ÎJilovărășirii, cu tot 
pămîntpl, așa cum intraseră Alexandru 
Paduraru, Mihai Suță, S-te/an I. Nico- 
lae .‘și încă vreo cîțiva. Dumitru Leat, 
Ion Mpsat Și Ștefan Gh. Ștefan șe în
scriseseră doar cu cîte un sfert din su
prafața de pămint pe care o aveau. La 
treier, însă au văzut că pe tarlalele

zbicit întovărășirii media la grîu a fost de 
’ de 1.460 kg la ha, cu 300 mai mult de- 
mina' cît obținuseră țăranii individuali. De 

asemenea, la porumb, toamna, produc
ția medie la hectar a fost de 2.800 kg 
boabe, cu 800 de kg mai mult decît 
obținuseră Mușat, Leat ori Ștef'an. pe 1 
loturile lucrate de ei singuri. Atunci 
s-au hotărit și aceștia să aducă întrea- 

pe raza comunei' ga suprafață în perimetrul întovărăși
rii,

— Acum toate cele 411 familii din 
întovărășirea noastră și-tiu adunat lao
laltă 804 ha de pămint, adică întreaga 
suprafață de pămint pe care o au. mi-a 
spus tov. Alexandru Păduraru, preșe
dintele întovărășirii ..Unirea" din Că
lugăreai, raionul Vidra.

In urma celor două tractoare, care , 
prăseau cite patru rinduri de o dată, . 
două echipe din brigada lui Ștefan I. ' 
Ntcolae prășeau pe rînd. Scăpat din > 
scoarța tare, bătută de ploi, porumbul 
iși flutura vesel cele patru frunzulițe.

— Munca în comun, ținu să precize
ze președintele întovărășirii, este — ' 
după cum se vede — mai spornică; ne , 
așteptăm ca anul acesta recoltele să 
fie și rpai bogate.

I. TERBESCU

e • Anul acesta, gospodăria
| colectivă din comuna Frecâței, 
| raionul Tulcea, iși va dezvolta 
| sectorul zootehnic astfel incit 
| acesta să numere 2.200 oi, 60
ș vaci cu lapte și circa 400 de 
= porcine.
| • Gospodăria colectivă din
= comuna Săcele, raionul Istria, 
= iși mărește anul acesta efecti- 
| vul de animale, oprind tinere- 
| tul valoros. La ovine, de pildă, 
ș efectivul va crește de 
| la peste 2.600 capete, 
| porcine de la 151 la 
= 500 capete.
1 • Față de 1.917.000
| fost la 31 decembrie 1959, fon 
| dul de bază al gospodăriei co 
e lective din comuna Baba Ana, 
ș regiunea Ploești, va ajunge la 
| sfirșitul acestui an la 3.000.000 
e lei, potrivit planului de pro- 
e ducție.
\ • In prezent, gospodăria co
ș lectivă „Progresul"' din comuna 
1 Făcăeni, regiunea Constanța, 
j are pentru fiecare brigadă de 
j cîmp cite un autocamion — în 
1 total 4, pentru transportul se- 
j mințelor, oamenilor la munca 
e cimpului etc.

• In gospodăriile colective și 
întovărășirile agricole din regiu 
nea Stalin se dă o mare aten
ție hrănirii animalelor cu po
rumb însilozet. In acest scop au 
fost însămînțate pînă acum 
3,591 ba. cu porumb pentru si
loz, în frunte situîndu-se gospo
dăriile colective și întovărășiri
le agricole din raioanele Sibiu, 
Tîrnăveni, Codlea, Făgăraș.

jiiiiiiiiiiiiilllllililiiiliiiiiiiiiiiililliiiliiiiliillllliiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiii^
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Producători,
Tundeji oile la termenul fixat de sfatul popular. ;
Fiți primii la predarea linei din cote și contracte 

«către centrele de colectare D.C.A.
Predînd linuri de bună calitate obfinefi prețuri 

avantajoase, mărindu-vă venitul gospodăriei voa
stre. Odată cu predarea cotelor, valorificați priso
sul de lînă, predîndu-J la centrele de colectare 
D.C.A. care vă plătesc prețuri de achiziții.

Centrele de colectare D.C.A. funcționează în co
munele și la termenele fixate prin decizia sfatului 
popular.

Rrimza.ru


EVENIMENTELE EXTERNE Omul va călători în cosmos
Cine poarta răspunderea 

pentru eșuarea 
Conferinței de la Paris
Din vina cercurilor reacționare și 

a conducătorilor S.U.A., conferința 
la nivel tnalt In care popoarele își 
puseseră atît de mari nădejdi n-a 
avut loc. După cum se știe, Unlunei 
Sovietică, exprimînd voința si năzu
ințele tuturor popoarelor Iubitoare de 
pace, s-a pregătit temeinic pentru 
conferință, a dat dovadă de multă 
răbdare, a căutat să nu complice lu- 
crur’le în preaima conferinței și a 
chemat toate statele să procedeze la 
fel. Dar cercurile imperialiste ame
ricane au acționat de la bun început 
în asa fel încît să saboteze întîlnlrea 
șefilor de guverne In nreaima con- 
fer nțel la nivel tnalt, Herter, Dillon, 
Nixon si alți conducători ai S.U.A., 
cărora li s-a alăturat si «reședințele 
Elsenhower, au încenut dintr-o dată, 
ca la comandă, să ro"tea"că discursuri 
provocatoare șl amenințătoare Ia a- 
dresa Uniunii Sovietice șl a țărilor 
soc’allste. Toate acestea arătau că 
guvernul Statelor Unite nu dorește 
ca întîlnirea de la Paris consacrată 
rezolvării celor mal importante pro
bleme internaționale să aibă loc.

Pentru a zădărnici cu or’ce preț 
conferința și a îmn’edica realizarea 
unei înțelegeri, forțele reacționare 
clin S.U.A. și-au Intensificat provo
cările. La 9 aprilie ele au trimis 
deasupra teritoriului Un'unil Sovie
tice un avion militar de spionai. Ca 
să nu facă pe placul ațîțătorilor la 
război, Uniunea Sovietică nu a pro
testat atunci împotriva acestei pro
vocări grosolane. Dar agresorii nu 
s-au astlmnărat. La 1 mai, el au tri
mis tn U.R.S.S. un nou avion militar 
de spionaj. Ce soartă a avut acest 
avion se știe. Dintr-o singură lovitu
ră el a fost doborît de forțele apără
rii ale Uniunii Soviet'ce. Strînse cu 
ușa, oficialitățile americane au în
cercat să explice provocarea săvîrșh 
tă recurgînd la minciuni. La Început, 
Departamentul de Stat al S.U.A. a 
spus că avionul american ar fi vio
lat frontierele U.R.S.S., chipurile, în- 
tîmplător și n-ar fi avut nici un fel 
de misiuni de spionaj și d’versiune. 
Cînd, pe baza faptelor, a declarații
lor pilotului american și a materia
lelor si aparatelor care se aflau pe 
bordul avionului Uniunea Sovietică 
a demonstrat cît de cusută cu ață 
albă este această minciună, condu
cătorii S.U.A., In cap cu Elsenhower, 
au declarat că aviația americană în
făptuiește incursiuni în spațiul ae- 
r’an al Uniunii Sovietice în scopuri 
de spionaj militar. In conformitate 
cu programul aprobat de guvernul 
S.U.A. și personal de președinte Po
litica primejdioasă a spionajului șl a 
provocărilor a fost astfel declarată 
pollt'că oficială a guvernului ameri
can. Statele Unite Încalcă astfel în 
mod grosolan normele unanim recu
noscute ale dreptului internațional și 
înaltele principii ale Cartel O.N.U., 
încalcă cele mai elementare principii 
care trebuie să stea la baza relații
lor între state.

Opinia publică mondială a condam
nat cu asprime poziția provocatoare 
pe care s-a situat guvernul ameri
can. Alături de toți oamenii cinstiți 
din lume, guvernul și poporul 
U.R.S.S au primit cu profundă in
dignare declarațiile conducătorilor 
de stat al S.U.A. prin care s-a în- 
cercat legalizarea tilhăriei interna
ționale. In cadrul ședinței prelimi
nare a șefilor celor patru guverne 
care a avut loc în ziua de 16 mai la 
Par’s, N. S. Hrușciov a arătat încă 
o dată ce primejdie mare creează 
pentru cauza păcii provocările să- 
vîrșite șl poziția pe care s-au situat 
guvernanții S.U.A. Șeful guvernului 
sovietic a demonstrat limpede că 
pentru succesul tratativelor este ne
cesar ca guvernele tuturor puterilor 
reprezentante la aceste tratative să 
ducă o politică deschisă șl cinstită 
și să declare In mod solemn că nu 
vor Întreprinde unele împotriva al
tora nici un fel de acțiuni care să 
le încalce suveranitatea de stat. Ară- 
tînd clar calea existentă pentru du
cerea tratativelor, N. S. Hrușciov a 
cerut guvernului amer’can să con
damne acțiunile nrovocatoare ale for
țelor aeriene militare ale S.U.A., să 
renunțe pe viitor la continuarea unor 
astfel de acțiuni, să tragă la răspun
dere pe ce! vlnovați. Altminteri, tra
tativele în cadrul conferinței la ni
vel înalt n-ar fi avut nici un ro t. 
Este doar foarte bine știut că popoa
rele au așteptat conferința la nivel 
înalt pentru ca aceasta să ducă tra
tative serioase în cele mai Importan
te probleme ale păcii șl nu pentru 
ci ea să fie un paravan la adăpostul 
căruia să fie săvirșite provocări gra
ve și să fie urzite planuri de pornire 
a unul nou măcel.

Cum a procedat partea americană? 
Ea a refuzat să pășească pe calea 
cinstită și deschisă a tratativelor, n-a 
vrut să îndeplinească minimul de 
condiții cerute pentru ca conferința 
la nivel Înalt să poată avea loc. Prin 
provocările grave săvîrșite și prin 
poziția pe care s-a situat, guvernul 
S.U.A. a torpilat conferința. Cercu
rile conducătoare ale S.U.A. s-au 
demascat astfel în fața lumi! întregi 
ca adversare fățișe ale păcii șl des
tinderii Internaționale.

Uniunea Sovietică 
va face tot ce este necesar 

pentru însănătoșirea 
situației internaționale
In fața unei astfel de situații, șeful 

guvernului sovietic a arătat că nu 
există o soluție mai bună decît de 
a se amina Conferința șefilor de gu
verne cu 6—8 luni.

Demascînd cu hotărîre acțiunile 
cercurilor agresive, N. S. Hrușciov 
n arătat că Uniunea Sovietică va face 
și pe viitor tot ce este necesar pen- 
t*u însănătoșirea situației internațio
nale. In cuvlntările sale rostite la 
Paris și cu prilejul vizitării Berlinu
lui, N. S. Hrușciov a reafirmat pozi

ția Uniunii Sovietice de a nu-și slăbi 
eforturile pentru a se ajunge la un 
acord. Sîntem ferm convinși — a sub
liniat șeful guvernului sovietic In 
cuvîntarea pe care a rostit-o în ca
drul ședinței preliminare de la Pa
ris — „de necesitatea coexistenței 
pașnice, pentru că a pierde încrede
rea în coexistența pașnică ar însem
na a condamna omenirea la război, ar 
însemna acceptarea inevitabilității 
războaielor".

In cuvîntarea pe care a rostit-o la 
mitingul care a avut loc la Berlin, 
șeful guvernului sovietic a subliniat 
încă o dată necesitatea lichidării ră
mășițelor războiului prin încheierea 
Tratatului de Pace cu Germania șl a 
rezolvării pe această bază a proble
mei Berlinului occidental. Reafirmînd 
cu puterea și energ’a care-1 caracte
rizează principiile politicii de pace 
urmate neabătut de Uniunea Sovie- 
t’că și de celelalte țări socialiste, 
N. S. Hrușciov a spus între altele :

„Ce poite fi însă considerat neîn
doielnic în politica Uniunii Soviet ce 
și a celorlalte țări ale Tratatului de 
la Varșovia ? Nu vom face nimic de 
natură să agraveze situația interna
țională șl s-o împingă înapoi spre 
cele mai rele vremuri ale „războiu
lui rece". Dimpotrivă, ca și în tre
cut, guvernul Uniunii Sovietice va 
face tot ce este necesar pentru a în
drepta lucrurile spre însănătoșire! 
situației internaționale și îmbunătă
țirea relațiilor dintre state.

Intenționăm să urmăm și pe viitor 
politica leninistă de coexistență paș
nică între statele socialiste și capi
taliste, să obținem destinderea Încor
dării internaționale, dezarmarea și 
rezolvarea pașnică a problemelor li
tigioase".

Faptele stau mărturie că Uniunea 
Sovietică și celelalte țări socialiste 
au depus șl depuu toate eforturfie 
pentru ca omenirea să fie ferită de 
urgia unui nou război, pentru ca In 
relațiile Intre state să domnească în
crederea și prieten’a. Țările socialis
te îmbină In politica lor preocupa
rea pentru apărarea fermă a suvera
nității lor naționale cu promovarea 
sinceră a principiilor coexistenței 
pașnice și destinderii.

Popoarele condamnă cu 
asprime politica agresivă 

a S. U. A.
Propaganda Imperialistă caută prin 

minciuni șl denaturări să arunce 
vina pentru torpilarea conferinței la 
nivel înalt asupra celui nevinovat. 
Dar adevărul, oricît ar căuta scribii 
dolarului să-l ascundă, lese la Ivea
lă. Urmărind evenimentele, toți oa
menii de bună credință din lume 
și-au dat și-șl dau bine seama ce 
urmăresc uneltitorii de război. Să 
spicuim din noianul de articole și 
declarații ale diferiți lor reprezentanți 
ai opiniei publice mondiale :

„Ceea ce a dat totul peste cap, a 
fost zborul avionului american dea
supra teritoriului Uniunii Soviet’ce. 
Președintele S.U.A., după ce a de
clarat că nu știa nimic despre această 
chestiune, a făcut o întorsătură de 
180 grade, aflrmînd că aceste zbo
ruri constituie o practică curentă și 
că ele vor continua. Incepînd din 
din acel moment, nu știu cum se mai 
putea aștepta ca această conferință 
să fie încununată de succes" (mare
șalul englez Montgomery).

„De la terminarea războiului, poli
tica S.U.A. nu a făcut altceva decît 
să inducă în eroare toată lumea. Din 
această politică nu reiese nici o teo
rie sau o linie politică care să poată 
fi înțeleasă. La ce se gîndește Ame
rica dacă își atribuie dreptul de a 
inspecta spațiul aerian al U.R.S.S. ? 
Prin această politică America a co
mis o greșeală gravă și poartă singu
ră răspunderea pentru consecințele 
acestei agresiuni" (fostul ministru al 
Informațiilor din Republica Arabă 
Unită, Salah Salem, într-un articol 
publicat în ziarul „Al Gumhuria" — 
Cairo).

„La Paris, partea americană a în
șelat evident speranțele de pace pe 
care le nutreau milioane de oameni" 
(ziarul mexican „El Universal").

S-ar putea înșira nesfîrșit de mul
te exemple care arată că In ciuda 
campaniei de dezorientare a opiniei 
publice mondiale, inițiată de propa
ganda reacționară în legătură cu eve
nimentele de la Paris, adevărul își 
croiește Ioc cu tot mai multă forță. 
Semnificativ în această privință este 
și marele miting care a avut loc la 
19 mai în imensa sală Madison Squa
re Garden din New York, miting 
organizat de „Comitetul Național de 
luptă pentru o politică nucleară ra
țională". La acest miting la care au 
participat 20.000 de persoane, au 
luat cuvîntul cunoscuțl fruntași ai 
vieții publice americane. Participan- 
țli la miting au protestat cu vigoare 
împotriva politicii dusă de uneltito
rii la război. Pe afișe confecționate 
de ei se aflau Inscripții ca acestea : 
„Pace! Rușine provocatorilor de 
război! încetați spionajul împotriva 
U.R.S.S.! încetați experimentarea 
armei atomice !“. In tot timpul mi
tingului s-a scandat: „Vinovății să 
fie trași la răspundere". Agențiile 
de presă relatează că atunci cînd vor
bitorii au rostit numele președinte
lui Eisenhower s-au auzit în repetate 
rînduri strigăte de „Rușine! Rușine".

Condamnînd pe uneltitorii la 
război, opinia publică mondială a- 
probă în același timp cu căldură po
ziția demnă și justă pe care s-a si
tuat Uniunea Sovietică. „Toate po
poarele lumii salută poziția hotărîtă 
a lui Hrușciov — scrie în această 
privință ziarul arab „An-Nida" — 
deoarece șeful guvernului sovietic a 
exprimat atitudinea față de imperia
lismul american nu numai a popoa
relor țării sale șl ale țărilor lagă
rului socialist, ci șl a tuturor popoa
relor de pe pămlnt care luptă pen

tru o pace trainică. întreaga omenire 
progresistă îl sprijină pe N. S. Hruș
ciov, mare luptător pentru pace, care 
a pronunțat o sentință atît de as^ră 
împotriva organizatorilor spionajului 
șl agresiunii".

De sprijin și aprobare se bucură 
în rîndul opiniei publice mondiale și 
cererea Uniunii Sovietice de a se 
convoca Consiliul de Securitate pen
tru examinarea problemei acțiunilor 
agresive ale aviației militare ale 
S.U.A.

Pe deplin solidari 
cu poziția fermă și justă 

a Uniunii Sovietice
Poporul nostru a urmărit, de ase

menea, cu atenție provocările guver
nului american care, sub influența 
clicii militariste din S.U.A., șl-a a- 
sumat rușinosul rol de a torpila con
ferința la nivel înalt, și poziția justă 
și fermă pe care a luat-o Uniunea 
Sovietică față de ace-te provocări. 
In aceste zile au avut loc în Capitală 
șl în provtncie mari mitinguri ale 
oamenilor muncii în care aceștia au 
înfierat cu hotărîre acțiunile agresi
ve ale cercurilor Imperialiste șl șl-au 
exprimat aprobarea deplină pentru 
politica consecventă de pace a 
U.R.S.S. Mii șl mii de oameni ai 
muncii au luat parte la m’tlngurile 
de acest fel care s-au ținut în cur ul 
zilei de sîmbătă la uzinele „23 Au
gust" șl fabrica de confecții „Gh. 
Gheorghiu-Dej" din București și ra
finăria nr. 1 din Ploești. Zeci de 
muncitori șl Ingineri au luat cuvîn
tul la mitingurile amintite, expri
mînd în numele tovarășilor lor de 
muncă Indignarea de care au fost 
cuprinși oamenii muncii de la noi 
la aflarea veștilor despre uneltirile 
șl provocările ațîțătorilor la război. 
El au arătat în același timp că po
porul nostru aprobă pe deplin poziția 
fermă a Uniunii Sovietice pentru a- 
părarea păcii.

„Cercurile conducătoare america
ne, a spus între altele lng. Petre 
Turcu de la uzinele „23 Augu-t", 
și-au închipuit, poate, că la Paris lu
crurile vor merge cam așa : vom 
vorbi despre dezarmare și în același 
timp vom trimite deasupra teritoriu
lui Uniunii Sovietice avioane de 
spionaj. Aceasta este o perfidie, o 
încercare de a înșela opinia publică. 
Noi considerăm că este o rușine, ca 
în secolul nostru, secolul cuceririlor, 
celor mai înalte ale geniului uman, 
un stat — considerat ca exponent al 
statelor capitaliste — să proclame 
spionajului drept politică de stat. 
Este firesc că în aceste condiții Uniu
nea Sovietică nu a putut participa la 
conferință. Poziția fermă a delega
ției sovietice a fost justă șl ea se 
bucură de deplina noastră aprobare".

Dorința de pace a poporului nostru 
a fost exprimată, între alți vorbitori, 
și de sudorul Marin Ionescu de la 
uzinele „23 August" :

„Noi, oamenii muncii din uzine, 
de pe întreg cuprinsul patriei noas
tre, sîntem dornici de pace. Acum cî- 
teva zile a fost publicat proiectul de 
Directive ale celui de-al III-lea Con
gres al partidului nostru. Acest im
portant document arată clar nu nu
mai marile noastre înfăptuiri, ci șl 
ce va însemna pentru noi viitorul 
apropiat: noi uzine, noi școli șl lo
cuințe, o viață mereu mai bună, mal 
frumoasă. Pentru munca noastră 
pașnică, pentru viața noastră tot mai 
bună nu vom precupeți nici un 
efort. Vom fi vigilențl șl vom lupta 
cu hotărîre, sub conducerea partidu- 
Iul nostru drag, pentru apărarea 
păcii".

Alături de popoarele țărilor socia
liste, de forțele progresiste din lu
mea întreagă, Întreg poporul nostru 
militează activ, cu vigilență sporită, 
pentru destinderea încordării inter
naționale, pentru coexistență pașnică 
între popoare.

Pentru 2.000 de ore de lucru și reducerea 
cu 10 la sută a cheltuielilor pe fiecare tractor

(Urmare din pag. l-a)

altă parte, la reducerea volumului 
anual de amortismente. Necesarul de 
tractoriști pentru schimbul al doilea 
— pentru a nu greva fondul de sa
larii pe întreaga perioadă a unui an 
de zile — va putea fi asigurat prin 
folosirea mecanicilor de ateliere, care, 
în perioadele respective, nu au lucrări 
planificate in atelier.

Toate cele relatate impun concluzia 
că gospodăriile agricole de stat pot 
asigura, cu actualul parc de mașini 
și tractoare de care dispun, efectua
rea unui volum mai mare de lucrări 
in răstimpul perioadei agrotehnice op
time de lucru- Pentru aceasta se cere 
o mai bună și rațională utilizare a 
parcului de mașini și tractoare. Pe 
baza condițiilor pedoclimatice și a 
sarcinilor de producție, fiecare gospo
dărie poate introduce în plan hare
muri de volum minim de lucru pe 
tractor și mașină. In felul acesta se 
va ajunge la o mai completă folosire 
a capacității de lucru a tractoarelor. 
Capacitățile de lucru excedentare în 
unele unități vor fi dirijate spre alte 
gospodării mai puțin asigurate în ceea 
ce privește baza energetică și dotarea 
cu utilaj. In această privință s-au fă
cut serioși pași înainte în ultimii ani. 
In jurul campaniilor mari agricole — 
fnsămînțat și recoltat — trusturile re
gionale Gostat analizează, împreună 
cu conducerile gospodăriilor, situația 
utilizării tractoarelor și utilajului șl

Programul de cercetări stabilite a- 
supra zborului navei-sateiit a fost .în
cheiat la 19 moi. In cadrul acestui 
program, de pe pămînt a fost trans
misă o comandă de conectare a in
stalației de frinare și desprindere a ca
binei închisă ermetic/ A L

Cabina ermetic închisă s-a deSprihs 
de nava-satelit, înregistrîndu-se, tot
odată, o funcționare normală a siste
mului de stabilizare a cabinei.

Cu prilejul primului zbor al unei 
nave cosmice in istoria omenirii, au 
fost făcute numeroase și importante 
cercetări. Datele obținute arată că au 
fost asigurate condițiile necesare unui 
apropiat zbor al omului în cosmos.

S-a stabilit, de asemenea, că legă
turile cu nava-satelit în regim telegra
fic au decurs normal. Mijloacele ra- 
diotehnice speciale destinate transmi
terii comenzilor de pe pămînt pe bor
dul navei, controlul orbitei de zbcr a 
acesteia și transmiterii de pe bord a 
informațiilor telemetrice cu privire la 
funcționarea diferitelor sisteme de pe 
bord, și-au îndeplinit cu succes misiu
nea.

La rîndul lor, bateriile solare cu au- 
toorientare au funcționat normal.

întregul aparataj principal destinat 
coborîrii a fost proiectat just și poate 
asigura îndeplinirea acestei sarcini.

Așa cum arată comunicatul agenției 
TASS, rezultatele lucrărilor efectuate 
prin lansarea navei-sateiit îngăduie să 
se treacă la etapele următoare ale lu

Din R. P. Chineză

Un sat vestit
----------------- -----------------

Naniuan-ul nu e trecut pe 
hărți. Acesta e un mic sat din 
provincia Hebei, fără monumente 
istorice și, deocamdată, fără 

’ celebrități. Satul e situat într-o 
i vale presărată cu mlaștini și, 

' ca toate satele din China de
Nord, e alcătuit din citeva ulițl 
strimte, cu case de chirpici 
strins lipite una de alta.___  ~__ J

Dar la Naniuan, țăranii muncesc In 
colectiv și fac lucruri mari. Oamenii 
de-aici au răspuns cei dinții ia chema
rea Partidului Comunist Chinez de a 
spori, într-o perioadă de timp relativ 
scurtă, numărul porcilor din țară pină 
la 300 milioane de capete, iar apoi de 
a face ca. in fiecare sat, să fie cile un 
po:c de fiecare om.

Nu de mult, am avut prilejul să po
posim și noi la Nartiuan. Aici revin 
deja aproape trei porci de fiecare lo
cuitor. Pentru aceste succese sătenii 
din Naniuan au devenit vestiți în 
toată țara.

NOI REZERVE DE NUTREȚURI

Țăranii chinezi cunosc de mult a- 
vantajele pe care ie prezintă creșterea 
porcilor. Pe măsură ce crește nivelul 
de trai al poporului, crește și cererea 
de carne, atît la orașe, cît și la sate. 
Țăranul chinez, care mai înainte avea 
carne la masă numai de Anul Nou, 
mănincă acum cu toată familia sa 

de trei ori pe zi.
Dintre numeroase'e greutăți pe care 

le au de înfruntat crescătorii de porci 
din China, cea mai mare este lipsa 
nutrețului. încă nu se produc at!t de 
multe furaje, încît să se poată hrăni

R. P. Mongolă

Fabrica de produse lactate 
de Ia Ulan-Bator

Fabrica de produse lactate din 
Ulan-Bator este una din noile Între
prinderi ale Industriei alimentare a 
R. P. Mongole, construită cu ajuto
rul Uniunii Sovietice și înzestrată cu 
o tehnică modernă de prim rang. 
Uzina a început să producă în anul 
1953.

Vizitatorii acestei întreprinderi sint 
impresionați de curățenia exemplară 
care domnește în toate secțiile ei. Ea 
este numită pe bună dreptate „Fabrica 

dirijează mașinile excedentare spre 
unitățile deficitare.

Utilizarea rațională, completă a ma
șinilor și tractoarelor va contribui la 
reducerea costurilor de producție, știut 
fiind că întreținerea anuală a oricărei 
mașini cere două feluri de cheltuieli : 
cu caracter constant, legate în princi
pal de amortizarea utilajului și chel
tuieli cu caracter variabil care depind, 
sau sint ocazionate de folosința ma
șinii (carburanți, lubrifianți, piese de 
schimb etc.). Din analiza dărilor de 
seamă contabile ale gospodăriilor agri
cole de stat, reiese că primele repre
zintă circa 40 la sută din volumul to
tal al elementelor prețului de cost. 
Aceasta ne arată că, cu cit o mașină 
este mai mult utilizată în decursul 
anului agricol, cu atît este mai avan
tajoasă pentru gospodărie. Astfel, mă
rirea cu 20 la sută a volumului de 
ore de lucru efectuate anual va re
duce amortismentul per oră de lucru, 
în ansamblu, cu 16 la sută. Iată, așa
dar. o importantă rezervă de reducere 
a costului lucrărilor mecanizate și im
plicit a prețului de cost al produselor 
agricole.

Prin planul de producție s-a trasat 
gospodăriilor agricole de stat sarcina 
ca în 1960 să asigure cel puțin 1.800 
de ore de lucru anual pe tractor. Ana
lizele arată, iar experiența brigăzilor 
de mecanizare completă și a tracto
riștilor fruntași confirmă că, printr-o 
bună planificare și organizare a mun
cii, se pot asigura 2.000 de ore de 
lucru pe tractor. Lucrînd întreg anul 
agricol, inclusiv tn transporturi, trac

crărilor, îți vederea zborului primului 
on^în cosmos.

Extraordinara realizare a oamenilor 
sovietici constituie o dovcdă a supe
riorității științei și tehnicii sovietice, o 
dovadă a superiorității societății so
cialiste; față de cea capitalistă. Pen
tru obținterda unei asemerfea realizări 
de genul navei-sateiit, nu e nevoie nu
mai de combustibilul necesar care să 
poată mina o greutate atît de uriașă 
ci și de cunoașterea unei serii de pro
bleme legate de cosmos, de făurirea 
unor mașini electronice de tot felul.de 
obținerea a diferite materiale care să 
reziste la marea încercare a trimite
rii în cosmos, probleme pe care nici o 
altă țară, in afară de U.R.S.S. nu le-a 
putut rezolva.

S.U.A., au încercat și ele, de multe 
ori, să lanseze un satelit, cu o cabină 
detașabilă, mică, avind o greutate de 
numai 70 kg, (cabina navei sovietice a 
cvut 2.500 kg). încercările S U.A. au 
dat însă greș, datorită faptului că 
n-au fost realizate toate condițiile care 
se cer unui zbor în cosmos. Și încer
cările nereușite ale S.U.A. dovedesc 
că sint încă departe de a le realiza.

Cu totul altfel stau lucrurile in 
U.R.S.S. In urma lansării navei-sateiit 
și a rezultatelor obținute, putem spune 
că ne aflăm în ajunul clipei cind omul 
sovietic, înarmat cu un uriaș echipa
ment științific, va face prima călătore 
în cosmos, înfăptuind unul dintre cele 
mai înălțătoare vise ale omenirii.

sute de milioane de porci. In legătură 
cu aceasta a început o largă acțiune 
pentru căutarea de noi rezerve de 
nutrețuri.

La Nan’uan, p intre așa zisele nu
trețuri un loc de seamă ocupă silozul 
de lucernă și batat, împreuna cu floi- 
rea-soarelui și porumb reco tat In 
perioada de lap'e-ceară, cum și silozul 
din frunze de arahide, roșii, dovîeci 
și varză.

însoțiți de secretarul Van și de bri
gadierul Gao am vizitat șl noi adăpos
turile porcilor, care sint ținute foarte 
curat. La secția de preparare a nutre
țului lucrează flăcăi și fete. Tinerilor 
acestora ii se zice aici detașamentul 
„ramuri de prun", căci ei se aseamă
nă cu prunul, care înflorește Înainte 
de a-i da frunzele.

„BUCHETUL DE CRIZANTEME”

Sătenilor din Naniuan le plac de
numirile frumoase și poetice. Așa, de 
pildă, o brigadă alcătuită numai din 
fete e numită aici „buchetul de cri
zanteme". Nu e vorba, firește, de cri
zantemele care înfto esc toamna, tir- 
ziu, e nd celelal'e flori s-au veșteyt. 
E vorba de un minunat colectiv de 
fete iscusite, îndrăgostite de munca lor.

...Am părăsit Naniuanul dis-de-di- 
mineață. cind la răsărit se împurpura 
cerul. Drumul trecea pe niște cîmpii, 
unde fiecare petec de pămînt e lucrat 

cu multă migală. Cu toate că la cea
sul acela de dimineață era destul de 
frig, pe cimp munceau mii de oameni, 
construind noi sisteme de irigație Șl 
reparindu-le pe cele vechi. Aceste sis
teme de irigație sint menite să biruie 
vînturile fierbinți din deșerturile 
apusene.

I. LOBODA

albă". Procesele de producție stnt me
canizate și automatizate,

„Fabrica albă" produce lapte paste
urizat, frișcă, umt, chefir. lapte acido- 
fil, brînză de vaci și alte brînzeturi, 
iaurt, înghețată șl alte produse lac
tate.

Pe lîngă „Fabrica albă" funcționea
ză un laborator bacteriologic și unul 
microbiologic, un atelier mecanic. 
Transportarea laptelui și a celorlalte 
produce, lactate’este asigurată de un 
mare parc de mașini.

toriștii Anton Paraschiv și Georgescu 
Constantin de la G.A.S. Casimcea, 
S. Florian. M- Maria și Florea Ion de 
la G.A.S. Medgidia au realizat anul 
trecut peste 2.000 de ore de lucru cu 
tractoarele lor. Tractoristul S. Florian, 
care a lucrat singur 240 ha, a acor
dat o deosebită atenție îngrijirii zil
nice a tractorului și nu a avut nici o 
defecțiune în cimp. El a lucrat la arat, 
recoltat, transporturi, discuit, semănat, 
cultivat, prășit și balotat paie, folo
sind astfel tractorul un număr sporit 
de ore. Pentru a folosi tractorul la în
treaga sa putere de tracțiune, tovară
șul S. Florian a atașat la plugul cu 
5 brazde incă un plug cu 3 brazde, 
iar la cultivator două răriți fă- 
cind deodată și cultivația la braz
dele de irigare. El a redus astfel con
sumul de motorină la 10,07 litri pe 
hantru și consumul de piese de schimb 
și a realizat singur peste 18.000 de 
lei economii.

Exemplul fruntașilor trebuie urmat 
îndeaproape. Dacă fiecare mecaniza
tor își însușește experiența fruntași, 
lor, gospodăriile agricole de stat pot 
obține în medie cel puțin 2.000 de ore 
de lucru anual pe tractor și o redu
cere a cheltuielilor cu 10 Ia sută.

ț NOTA REDACȚIEI: „Agricul- 
(1 tura Nouă" invită pe muncitorii, 
(• tehnicienii și inginerii din gospo- 
'[ dăriile agricole de stat șl In spe- 
\ cial pe mecanizatori să scrie zia- 
j rului despre felul cum pot fi ob. 
> ținuți indicii de mai sus.

In
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cinstea celui de-al IIMea Congres al P. M. R.

Intensă activitate sportivă 
la sate
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Masele de sportivi din țara noastră 
participă, in aceste zile, cu mult en
tuziasm la acțiunile inițiate de asocia- 
țiile sportive, in cinstea acestui mare 
eveniment. In comunele și satele de 
pe tot cuprinsul țării au loc acum di
ferite concursuri populare și se ame
najează noi baze sportive, unde tine
rii țărani muncitori au prilejul să-și 
petreacă timpul l.ber in mod plăcut și 
util.

Pentru a exemplifica aceste fapte, 
vom reda mai jos o serie de date și 
aspecte culese de pe teren și din seri- 
sorile primite de la coresponoenții 
noștri.

IN COMUNELE SLOBOZIA 
Șl GOSTINU

Vom începe mai întîi cu acțiunile 
întreprinse in raionul Giurgiu, unde 
membrii asociațiilor sportive au ame
najat, prin muncă voluntară și cu re
surse locale, 5 terenuri de sport, — ac
țiuni la care au participat numeroși 
tineri și tinere din mediul sătesc. De 
pildă, în comunele Slobozia și Găujan 
s-au amenajat terenuri simple de fot
bal; in comuna Dimitrie Cantemlr s-a 
amenajat un teren de volei și groapă 
pentru sărituri în lungime și înălțime, 
iar în comuna Stănești s-au plantat 
porni in jurul terenului de sport, din- 
du-i acestuia un aspect frumos. De a- 
semenea. in comunele Omac și' Gos- 
tinu, din același raion, sint acum în 
curs de amenajare două terenuri de 
fotbal.

In planul de activitate al consiliu
lui raional U.C.F.S. Giurgiu, din luna 
aceasta, este prevăzut să se organi- 
zeze, o dată cu competițiile din ca
drul concursurilor cultural-sportive, o 
serie de conlerin.e cu tema „P.M.R. 
conducătorul mișcării de cultură fizică 
și sport din R.P.R." Aceste conferințe 
se vor ț.ne la căminele culturale din 
comune și vor fi urmate de bogate 
programe artistice.

NOI PURTĂTORI Ai INSIGNEI 
F.G.M.A. Șl G.M.A.

în comunele și satele din raionul 
Alexandria se desfășoară in aceste 
zile o acLvitate sportivă intensă. Aici 
au loc concursuri populare de atle
tism, trîntă, volei, ciclism, etc., care 
se bucură de o frumoasă participare. 
Acest lucru a făcut ca un număr de 
840 tineri să devină purtători ai in
signei F.G.M.A. și G.M.A.

Multe din aceste concursuri se or
ganizează ca „duminici sportive", așa 
cum au fost cele din comunele Brin- 
ceni și Furculești. La aceste „dumi
nici sportive", care au cuprins între
ceri de fotbal. volei, tir, ciclism, 
jocuri distractive, au participat a- 
proape 1.000 de tineri și tinere din co
munele amintite și din satele înveci
nate.

O BAZA SPORTIVA COMPLEXA 
LA DRAGANEȘTI - VLAȘCA

In cinstea celui de-al Hl-lea Con
gres al P.M.R., — ne scrie tov. N. 
Vasilescu, tehnician la consiliul 
U.C.F.S. raional Drăgănești — Vlașca, 
muncitorii și tehnicienii de la centrul 

De vînzare la toate magazinele cooperativelor sătești
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.Mecanizatori, tehnicieni fi ingineri din G. A. S. 
S. M. T. fi G. A. C.

In curînd va apare
Catalogul produselor executate 

a de centrele mecanice
o Acest catalog va fi de un ajutor prețios mun- 
° citorilor, tehnicienilor fi inginerilor din unitățile 

agricole întrucît el specifică produsele ce pot 
fi procurate de la centrele mecanice.

Catalogul va fi ilustrat fi va conține toate da 
tele tehnice caracteristice ale produselor

Costul unui catalog va fi de cca. 20 lei bucate 
Comenzile se vor adresa Trustului Centrelor M» 

canice București Telefon Nr. 14.40. 20/172 
B-dul Republicii Nr. 24
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mecanic din Drăgănești sau angajat 
să amenajeze o bază sportivă com
plexă, care va cuprinde un teren da 
volei, un teren de baschet, un ter.n da 
handbal redus și o pistă de popice. Dî 
asemenea, terenul de fotbal din comu
nă, unde au loc jocuri in cadrul cam
pionatului regional. a fost împrejmuit 
La această acțiune au contribuit și nu 
meroși țărani muncitori de aici. To 
la Drăgănești a lost amenajat și u:. 
club, care a fost dotat' cu o masă de 
tenis și jocuri de șah. astfel, că ti
nerii de aici vor avea acum posibili
tatea să practice și aceste sporturi.

Corespondentul nostru ne mai rela
tează că membrii asociației sportive 
a gospodăriei agricole de stat din 
comuna Toporu, raionul Drăgănești. 
au amenajat recent un teren de fot
bal și un teren de volei și au cum
părat o masă de tenis precum și mese 
de șah, ceea ce va face ca tinerii de 
aici să desfășoare o activitate spor
tivă mai intensă. La S.M.T. Toporu 
s-a amenajat un club, care a fost de 
asemenea dotat cu o masă de tenis, 
jocuri de șah și un televizor.

NOI ASOCIAȚII SPORTIVE
.1

Interesante sint și acțiunile între
prinse de asociațiile sportive din ra
ionul Brănești. In comunele și satela 
de aici s-au luat măsuri ca să se rea-ț 
menajeze și să se înfrumusețeze toata 
terenurile de sport existente, astfel ca 
în preajma celui de-al III-lea Con
gres al P.M.R. să se poată organiza 
în condiții bune diferite competiții de 
masă. La centrul de raion (la Bră
nești) s-a amena|at un teren de sport 
nou, la care tinerii din comună au 
efectuat peste 1.000 de ore de muncă 
voluntară.

Mai trebuie să menționăm că în a- 
cest raion au fost Înființate incă 4 a* 
sociații sportive, respectiv la G.A.C. 
Livedea, Frunzănești, Plătărești șl 
Brănești. Și în raionul Giurgiu au fost 
înființate noi asociații sportive, cuin 
sint cele din comunele Daia, Hodiroaia 
și Slobozia. De asemenea, au mai lost 
înființate asociații sportive care au 
menirea să organizeze și să antreneze 
pe teienurile oe sport un număr tot 
mai mare de tineri, în raionul Vedea 
din regiunea Pitești, ca și în raioa
nele Oltenița Răcari etc.

★
Am redat aici numai citeva aspecte 

din activitatea sportivă pe care o des
fășoară tinerii de la sate în cinstea 
celui de-al 111-lea Congres al P.M R. 
dar ele ne demonstrează din nou dra
gostea și atașamentul maselor de ti
neri din mediul sătesc pentru partidul 
nostru și pentru mișcarea de cultură 
fizică și sport, care cunoaște pe zi ce 
trece o dezvoltare tot mai însemnată.

M. LERESCU
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